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4. tradicionalna in 1. slovenska 
golažijada iz EKO mesa

v soboto, 26. maja 2012,
v Mozirju na sejmišču pri mostu v Loke

- 13:30 
Zbor skupin, žrebanje lokacij za kuhanje in razdelitev priprav 

skupinam (vsaka skupina dobi meso, čebulo, začimbe, majice 
in sponzorski material; prijavljenih je 44 skupin, kar je tudi zgor-
nja meja za pripravo prireditvenega prostora)

- 14:30–17:30  
Kuhanje golaža in bogat kulturno-zabavni program z nastopi 

savinjskih narodnozabavnih glasbenih skupin

- 18:00 
Razglasitev zmagovalnih ekip s podelitvijo bogatih nagrad, po 

razglasitvi zabava z živo glasbo

Glavni sponzorji: Občina Mozirje, Kmetijska 
zadruga Šaleška dolina, Kotanyi, 

BSH Hišni aparati 
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Varčevanje je samo ena plat 
medalje

Državni zbor je prejšnji teden, po prehodnem 
soglasju med vlado in sindikati javnega sektor-
ja, sprejel zakon o uravnoteženju javnih financ, ki 
posega v okoli 40 drugih zakonskih aktov in med 
drugim predvideva zvišanje splošne stopnje dav-
ka na dodano vrednost (DDV) v letu 2014, če bo 
primanjkljaj državnega proračuna takrat znašal 
več kot tri odstotke bruto domačega proizvoda. 
Pri tem se DDV ne sme dvigniti za več kot tri od-
stotne točke.

Z omenjenim zakonom vlada odločno zmanj-
šuje prekomerno proračunsko porabo, kar je po 
mnenju številnih ekonomistov nujno potrebno, 
vendar bo imelo poleg pozitivnih tudi negativne 
učinke. Slednji se bodo kazali zlasti v padcu do-
mačega povpraševanja, kar bo še pospešilo ne-
gativno spiralo, v kateri se je (znova) znašlo slo-
vensko gospodarstvo, zato bi moral biti naslednji 
takojšnji korak vlade sprejem ukrepov za vnovič-
ni zagon gospodarstva.

Ekonomisti Jože P. Damijan, Igor Masten in Sa-
šo Polanec opozarjajo, da varčevanje za vsako 
ceno in dvigovanje davkov, po izkušnjah razvitih 
ekonomij v preteklosti, zaduši gospodarsko aktiv-
nost in s tem pahne državo še za dlje časa v re-
cesijo in javnofinančne težave. Zniževanje social-
nih transferjev je dolgoročno manj škodljivo kot 

zmanjševanje naložb v infrastrukturo, zviševanje 
davkov na porabo (DDV, trošarine) pa je manj 
škodljivo kot dvigovanje davkov na dohodke.

Damijan, Masten in Polanec se čudijo, zakaj je 
vlada tako nesorazmerno znižala javne izdatke 
za šolstvo, visoko šolstvo ter znanost in tehnolo-
gijo, močno zmanjšanje sredstev je doletelo tudi 
zdravstvo in prometno infrastrukturo, medtem ko 
kmetijstvo in javna uprava prevzemata le manjši 
delež vseh proračunskih prihrankov.

Glede na to, da infrastrukturne politike na dolgi 
rok najbolj prispevajo k dinamiki razvoja (prome-
tna infrastruktura z izgradnjo fizičnega kapitala, 
šolstvo in znanost pa z izgradnjo človeškega kapi-
tala), se zdi nenavadno, če ne celo nevarno, da je 
vlada skoraj dve tretjini vseh proračunskih prihran-
kov ustvarila prav pri teh dveh politikah. Tudi ugle-
dni tuji ekonomisti poudarjajo, da je brez naložb v 
infrastrukturo ob opešanem povpraševanju težko 
zagnati gospodarsko rast. Brez naložb v človeški 
kapital in tehnologijo ne bo tehnološkega preboja 
in prestrukturiranja slovenskega gospodarstva v 
smeri večje tehnološke zahtevnosti in višje dodane 
vrednosti. Čakamo torej naslednji paket ukrepov …

(FA)

(ŠS)
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Tema tedna

VLADA SPREJELA VARČEVALNE UKREPE

Je narejen prvi korak na poti 
iz krize?

Jakob Presečnik, 
podpredsednik državnega zbora:

»Glede na stanje v gospodarstvu 
in v državnem proračunu so bili spre-
jeti varčevalni ukrepi res nujni. Naša 
stranka jih podpira, zato smo zado-
voljni, da je kljub težkim usklajeva-
njem prišlo do zbližanja stališč med 
koalicijo, opozicijo in sindikati. Oseb-
no sem najbolj zadovoljen, da so bi-
li sprejeti v takšni obliki, da najmanj 
prizadenejo tiste z najnižjimi dohodki. 

Država je žal v takšnem položa-
ju, ko brez varčevalnih ukrepov ni 
več videti izhoda. Na vedno težje sta-
nje smo številni opozarjali že pred le-
ti, ne le v prejšnjem vladnem manda-
tu, ampak tudi v predprejšnjem. Ta-
ko k pokojninski, kot k zdravstveni re-
formi bi morali pristopiti že pred leti, 
žal kljub poskusom zaradi nagajanja 
številnih do tega ni prišlo. Sedaj se je 
vendarle pokazalo, da je pokojninska 

reforma nujna, žal pa lahko sedaj pride do tega, da bomo prisiljeni spreje-
mati še bolj ostre reformne ukrepe od prej predvidenih.

Zavedam se, da zakon za uravnoteženje financ ni takšen, da bi spod-
bujal gospodarstvo, a le tako, le s temi varčevalnimi ukrepi lahko pride-
mo do rezerv, ki nam bodo podlaga za nadaljnje ukrepe na področju go-
spodarstva.«

Študentje AGRFT in likovne akademije so pred parlamentom demonstrativno 
brali izseke iz Cankarjevih Hlapcev in risali portrete politikov. Ti so ta čas 

sprejemali varčevalne ukrepe, ki so jim nasprotovali v opozicijskih Pozitivni 
Sloveniji in SD. (Foto: IS)

Minuli petek je državni zbor končno sprejel zakon o uravno-
teženju javnih financ, s katerim so poslanci potrdili uvedbo šte-
vilnih varčevalnih ukrepov, čeprav po dogovoru s sindikati ne-
koliko omiljenih. Vlada z varčevalnimi ukrepi posega na števil-
na področja, največjo pozornost namenja javnemu sektorju. Z 
izkupičkom pogajanj so zadovoljni tako v vladi kot sindikati, če-
prav obe strani poudarjata, da rešitve niso idealne, so pa korak 
na poti k rešitvi iz krize. Prav tako so vlada in sindikati složni v 
mnenju, da le konsolidaciji javnih financ lahko sledijo ukrepi, 
potrebni za ponoven gospodarski preboj Slovenije.

JAVNIM USLUŽBENCEM NIŽJE 
PLAČE, MANJ DOPUSTA IN 

NAPREDOVANJ
Pogajalci o varčevalnih ukrepih 

so največjo mero pozornosti na-
menili zaposlenim v javnemu sek-
torju, ki bodo prve dogovorjene 
ukrepe čutili že s 1. junijem. Takrat 
se bodo plače v javnem sektorju 
znižale za osem odstotkov, hkra-
ti se bodo odpravila plačna neso-
razmerja, kar bo ta ukrep nekoli-
ko ublažilo. Spreminja se tudi re-
gres za letni dopust. V celoti (692 
evrov) bo izplačan le javnim usluž-
bencem do 13. plačnega razreda, 
uslužbenci od 14. do vključno 30. 
razreda bodo prejeli regres v viši-
ni 484,40 evra, od 31. do 40. razre-
da bodo prejeli 346 evrov regresa, 
najnižjega (100 evrov) pa tisti, ki 
so uvrščeni od 40. plačnega razre-
da naprej. Med ukrepi je tudi ome-
jevanje napredovanj v javnem sek-
torju in omejevanje sklepanj avtor-
skih in podjemnih pogodb ter štu-
dentskega dela.

Znižali se bodo stroški prevozov 
na delo, nadomestilo bo pripadlo 
le tistim, ki so od delovnega me-
sta oddaljeni več kot dva kilome-
tra. Zgornja meja dopusta se jav-
nim delavcem omeji na 35 dni, ti-
sti, ki bodo na dan uveljavitve zako-
na izpolnjevali pogoje za starostno 
pokojnino, bodo lahko delovno raz-
merje nadaljevali le v dogovoru z 
delodajalcem. Ob vsem naštetem 
je vlada obljubila, da do konca le-
ta 2013 ne bo več posegala v pla-
če javnega sektorja.

BREME VARČEVANJA TUDI 
SOCIALI

Tudi družine, mladi starši, brez-

poselni in študentje bodo nosili do-
datno breme varčevalnih ukrepov. 
Po novem bodo starši za drugega 
otroka v vrtcu plačevali 30 odstot-
kov cene vrtca. Znižalo se bo star-
ševsko nadomestilo, in sicer na 90 
odstotkov, razen če osnova plače 
znaša manj kot 763 evrov. V tem 
primeru nadomestilo ostaja sto-
odstotno. Ukinja se tudi subvenci-
ja mladim družinam za prvo reše-
vanje stanovanjskega vprašanja. 

Varčevanje ni obšlo niti brezpo-
selnih. Denarno nadomestilo za 
brezposelnost bo po novem za pr-
ve tri mesece znašalo 80 odstot-
kov osnove, v naslednjih devetih 
mesecih 60 odstotkov, nato pa v 
višini 50 odstotkov od osnove. Na 
90 odstotkov se znižuje nadome-
stilo za bolniško odsotnost do 90. 
dne začasne zadržanosti z dela. 
Izvzeta je bolniška odsotnost zara-
di poklicne bolezni ali poškodb pri 
delu in za nego družinskega člana.

POGAJANJA GLEDE POKOJNIN ŠE 
NISO ZAKLJUČENA

Najvišja državna pokojnina je 
znižana na 1.450 evrov, poleg tega 
se pokojnine letos ne bodo uskla-
jevale. Letni dodatek za rekreacijo 
postaja odvisen od višine pokojni-
ne, najvišji bo lahko znašal 368, 
najnižji 166 evrov. Poleg tega ga 
bodo po novem prejeli le upokojen-
ci, ki imajo pokojnino nižjo od 622 
evrov. 

Ne le pri sedanjih, vlada želi pri-
hraniti tudi pri bodočih upokojen-
cih. Tako je zakon želela dopolni-
ti s predlogom, da se do konca le-
ta 2014 iz pogojev za upokojeva-
nje črta upoštevanje dodane dobe 
za leta končanega študija na do- in 

podiplomskem šolanju, dejanski 
čas obveznega služenja vojaške-
ga roka in čas brezposelnosti. Mo-
ški si poleg tega ne bi mogli znižati 
upokojitvene starosti zaradi vzgoje 
in skrbi za otroka. Temu so se uprli 
sindikati, s svojevrstno stavko pred 

parlamentom pa tudi študentje 
AGRFT in likovne akademije. Vla-
dna stran je omenjeni predlog na-
to umaknila iz zakona, se bodo pa 
o tem pogajali v okviru socialnega 
sporazuma.

Tatiana Golob

(Foto: ML)
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Aktualno

OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI 

Potrdili letošnje 
prejemnike občinskih 

priznanj
Na javni razpis za podelitev pri-

znanj Občine Rečica ob Savinji, ki 
je potekel konec marca, je prispe-
lo pet predlogov. Enega je poslalo 
Kulturno-umetniško društvo Utrip, 
dva turistično društvo, enega Pro-
stovoljno gasilsko društvo Rečica 
ob Savinji in enega Športno dru-
štvo Gmajna Varpolje. Predlogi se 
nanašajo na štiri občane, saj sta 
se dve društvi odločili podpreti is-
tega občana.

Predloge je predhodno obravna-
vala komisija za mandatna vpraša-
nja, volitve in imenovanja ter obli-

kovala sklep, ki ga je posredovala 
občinskemu svetu. Predloge je na 
seji sveta utemeljil predsednik ko-
misije Andrej Flere in izrazil obžalo-
vanje, da predlogov za podelitve ni 
bilo več, saj so v občini ljudje, ki si 
nesebično prizadevajo za njen na-
predek. Njegovemu mnenju se je 
pridružil svetnik Štefan Farkaš, si-
cer tudi podpredsednik Prostovolj-
nega gasilskega društva Grušo-
vlje. Tako bo ob občinskem prazni-
ku podeljeno eno zlato, dve srebrni 
in eno bronasto priznanje.

Marija Lebar

OBČINA LUČE

Robnikovo za ravnateljico 
podprl tudi občinski svet

Na zadnji seji je župan občine 
Luče Ciril Rosc svetnike seznanil z 
dopisom, ki ga je posredoval svet 
Osnovne šole Blaža Arniča Luče in 
se nanaša na izbor kandidatke za 
ravnateljico te šole Valerije Robnik, 
h kateremu mora občinski svet po-
dati mnenje. Svetniki so k imenova-
nju izrekli pozitivno mnenje.

Ker se končuje mandatno ob-

dobje, je svet šole v marcu razpi-
sal prosto delovno mesto ravnate-
lja. Na razpis, objavljen v Uradnem 
listu, je v veljavnem roku prispela 
samo ena prijava, in sicer sedanje 
ravnateljice Valerije Robnik, ki bo 
po koncu predpisanih postopkov 
lučko šolo in podružnico v Solčavi 
vodila še en mandat. 

Marija Lebar

SAVINJSKO-ŠALEŠKA GOSPODARSKA ZBORNICA (SŠGZ) VELENJE

Kako etično je naše gospodarsko okolje?

Franci Kotnik: »Osrednja tema 
skupščine bo posvečena etiki 
in preprečevanju korupcije v 
gospodarstvu.« (Foto: ML)

V ponedeljek, 21. maja, bo v sej-
ni sobi SŠGZ v Velenju potekala 
skupščina območne gospodarske 
zbornice. Osrednja točka dnevne-
ga reda bo namenjena problemati-
ki etičnosti poslovanja v gospodar-
stvu in preprečevanju korupcije pri 
nas. Kot je zaznati iz odzivov tujih 
gospodarstev, predvsem nemške-
ga, je to poleg davčnih obremeni-
tev najpomembnejša slabost slo-
venskega gospodarstva. 

»Da bi bila razprava o tej temi ar-
gumentirana, smo v goste povabili 
direktorico združenja Manager So-
njo Šmuc in predsednika komisije 
za preprečevanje korupcije mag. 
Gorana Klemenčiča,« je povedal di-
rektor SŠGZ Franci Kotnik. »Združe-
nje je že pred časom sprejelo javno 

OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI 

Razočarani nad zapleti z odlokom o zdravstvu
Župan Vinko Jeraj je rečiškim 

občinskim svetnikom med drugi-
mi točkami dnevnega reda v spre-
jem predlagal zaključni račun ob-
činskega proračuna. Obravnavali 
so tudi zaplete okoli sprejemanja 
odloka o ustanovitvi Javnega za-
voda Zgornjesavinjski zdravstveni 
dom Nazarje.

Svetnici in svetniki na predlog 
zaključnega računa niso imeli bi-
stvenih pripomb. Tako proračun in 
rebalanse so sproti spremljali in 
razreševali morebitne nejasnosti. 
Predlagane dokumente za lansko 
leto so soglasno sprejeli.

Župan je podal informacijo o 
zapletu pri sprejemanju odloka 

o ustanovitvi JZ Zgornjesavinjski 
zdravstveni dom Nazarje, ki je na-
stal potem, ko je v fazi priprave od-
loka Občina Nazarje za mnenje o 
njem prosila pristojno ministrstvo 
in Inštitut za lokalno samoupravo 
in javna naročila Maribor. Ministr-
stvo je odgovorilo, da mnenja ne 
namerava podati, inštitut pa je svo-
je pravno mnenje poslal šele ko-
nec marca. V njem je zapisal več 
pripomb, ki bi morale biti vnešene 
v odlok pred sprejemanjem.

Medtem je rečiški občinski svet 
ta odlok že sprejel in potrdil, saj bi 
se tako rešil status Občine Rečica 
ob Savinji, ki doslej ni bila imeno-
vana med ustanoviteljicami zavo-

da. Informacijo o zapletu je obrav-
navala statutarno pravna komisi-
ja in izrazila razočaranje, da je do 
takšnega položaja prišlo, saj je ta-
ko izničen trud pripravljavcev kom-
promisnega predloga odloka, da 
se čim prej vzpostavijo pogoji za 
ureditev zdravstva v dolini.

Inštitut je hkrati s pravnim mne-
njem posredoval tudi ponudbo, 

po kateri bi vsaka občina plačala 
1.000 evrov plus DDV za pripravo 
odloka. Rečiški svetniki so informa-
cijo sprejeli z negodovanjem, saj se 
ves postopek začne znova. Skleni-
li so, da rečiška občina k sprejemu 
ponudbe za izdelavo novega odlo-
ka pristopi kot zadnja, potem ko bo-
do to storile že vse ostale občine.

Marija Lebar

zavezo članov, da bodo stremeli k 
uravnoteženi etični rasti gospodar-
stva. Predsednik Klemenčič je go-
tovo oseba, ki bo lahko postregla z 
vpogledom v sedanje stanje v Slo-
veniji. To je pomembno tudi za tu-
kajšnje gospodarske družbe, saj 
njihovo poslovanje presega omeje-
no območje naše regije,« je še do-
dal Kotnik.

To bo tudi zadnja skupščina v se-
danjem sklicu, saj se izteka petle-
tni mandat in za jesen pripravljajo 
volitve v organe zbornice. Skupšči-
na naj bi pomenila nekak simbolič-
ni zaključek petletnega dela, uprav-
ni odbor pa se bo še sestajal in re-
dno deloval. Tako v prvi polovici ju-
nija načrtujejo sejo odbora, s kate-
ro bodo gostovali pri eni od svojih 

uspešnih članic Plastiki Skaza v Ve-
lenju. »Omenjeno podjetje sodi med 
najhitreje rastoče srednje velike go-
spodarske družbe v regiji. Pred le-
ti so začeli z obrtno delavnico, v le-
tu 2011 pa so postali član tukajšnje 
in seveda hkrati Gospodarske zbor-
nice Slovenije, saj so v članstvu pre-
poznali številne koristi in pozitivne 
učinke,« je še povedal Kotnik.

Pred nedavnim je potekal razgo-
vor med vodstvom podjetja, zbor-
nice in strokovnjaki centra za med-
narodno poslovanje o možnostih 
vstopa Plastike Skaza na tuje trge. 
Tam naj bi za njihove končne pro-
izvode, kot je okolju prijazen kom-
postnik Organko, poiskali zaintere-
sirane odjemalce.

Marija Lebar
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Organizacije

LOKALNA AKCIJSKA SKUPINA (LAS)

Na razpis 
prispelo dvajset 

projektnih 
prijav

V sredo, 9. maja, se je na Ljubnem ob Savinji 
sestala komisija za izbor projektov, ki so jih izva-
jalci prijavili na letošnji razpis sredstev Leader. 
Prisotni sta bili tudi sodelavki Zavoda Savinja, ki 
je upravljavec LAS Zgornje Savinjske doline, in 
predsednica društva LAS Mateja Brlec Suhodol-
nik, ki je zbrane nagovorila v imenu društva.

Komisiji je predstavila bero letošnjih projek-
tov. Teh je na razpis prispelo dvajset. Priporoči-
la je članom komisije, naj bodo iskreni in objek-
tivni, naj na projekte pogledajo globalno in tudi v 
luči tega, kaj in koliko pozitivnega bodo prinesli 
v Zgornjo Savinjsko dolino. Pri tem naj upošteva-
jo mreženje, partnerske povezave, spodbujanje 
razvoja podeželja, kreativnost, inovativnost in iz-
virnost. Komisiji so bili predloženi že dopolnjeni 
projekti, saj so na Zavodu Savinja po potrebi po-
zvali nosilce projektov na določene administra-
tivne dopolnitve, o čemer je govorila direktorica 
zavoda Terezija Mavrič.

Brlec Suhodolnikova je povedala: »Za letos 
je bilo vlog za Leader sredstva v višini približno 
426.300 evrov, na razpolago pa jih je le okoli 
185.600, manjka torej 230.700 evrov. Pri vseh 
upoštevamo 85-odstotno sofinanciranje. Sred-
stva dobi izvajalec potem, ko predloži vse potreb-
ne dokazne dokumente o izvedenem projektu.« 
Dodala je še, da se kakovost projektov iz leta v le-
to izboljšuje, sam namen razpisov je vse bolj pre-
poznaven, zato je tudi čedalje več vlog na razpis. 
LAS bo iz rezultatov komisije izdelal načrt izved-
benih programov. Ko ga bo potrdil še upravni od-
bor, bodo o izboru obvestili vse prijavitelje.

Marija Lebar

FESTIVAL GORSKEGA LESA 

V Solčavi v gosteh Janez 
Medvešek in Mito Trefalt

V dneh od 25. do 27. maja bodo na Solča-
vskem pripravili tridnevni sklop prireditev, v ka-
terem se bodo zvrstili številni zanimivi dogodki, 
ki bodo imeli poleg zabave tudi dobrodelno no-
to. Kulturne, družabne, pohodniške in druge vse-
bine prinašajo nekaj za vsak okus. Sodelovanje 
s sosedi iz Železne Kaple bo vse skupaj še po-
pestrilo.

Začetek prireditev bo v petek, 25. maja, ko bo 
ob 17. uri odprtje razstave slik Janeza Medve-
ška. Ta poet slovenske krajine v besedi in sliki je 
v zadnjem času mnogim najbolj poznan po ko-
lažih predvsem gorske pokrajine in cvetja, ime-
novanih Slikanice, ki često krožijo po naših ele-
ktronskih naslovih. Košnikova gostilna bo poleg 
Mita Trefalta gostila še ansambel Golte, kvartet 
Smrtnik, citrarja Franca Robana, Solčavske mu-
zikante in Solčavske pevke. Izkupiček te dobro-

delne prireditve je namenjen obnovi freske sv. 
Krištofa na zunanjosti solčavske cerkve.

Ker je sv. Krištof poznan kot zavetnik voznikov 
in popotnikov, bodo v soboto, 26. maja, pripravi-
li pohod Od Krištofa zum Christophorus, od Kri-
štofa iz Bele v Železni Kapli do Krištofa v Solčavi. 
Pohodniki bodo na cilj prispeli okoli 16. ure. Na 
prireditvenem prostoru v Solčavi se bodo med 
tem odvijale lesene družabne igre, zvečer bo tur-
nir v igranju teh iger, že ob 13. bo v Logarski do-
lini prižig kope. 

V nedeljo vabijo h gozdarski maši v cerkvi Ma-
rije Snežne, ob 11. uri pa na pohod do starodav-
ne tise. Na prireditvenem prostoru bo ves dan 
potekalo zanimivo družabno dogajanje, rdeča 
nit bo oblikovanje lesa, med drugim tudi delav-
nica za otroke.

Marija Lebar

GORNJI GRAD

Katedrala bo imela odslej odprta vrata za 
obiskovalce

Že med prvomajskimi prazniki sta si katedralo 
ogledala dva avtobusa izletnikov. 

(Foto: Štefka Sem)

Gornjegrajska katedrala je ponos kraja, ki 
vsakega obiskovalca že na daleč privablja s 
svojo veličino. Doslej je bila večina turistov, ki se 
je znašla pred zaklenjenimi vrati razočarana, saj 
ogledi niso bili možni. Turistično društvo Gornji 
Grad je še pod vodstvom prejšnjega predsedni-
ka Kristijana Kramerja pričelo izvajati aktivnosti 
na tem področju. 

Sestavili so koordinacijsko skupino, v kateri 
so bili Kramer, Iztok Kolenc in Franc Pustoslem-
šek s turističnega društva, župnik Jože Belak, la-
stnik muzejskih zbirk Janez Mavrič in predstav-
nik Občine Gornji Grad, ki je najemnik prosto-
rov muzeja in galerije. V turističnem društvu so 
predvsem želeli, da bi muzejske zbirke in kate-
drala na široko odprla vrata za obiskovalce Gor-
njega Grada. Lani so dosegli dogovor, s katerim 
bo društvo skrbelo za vodene oglede in dežur-
stva v katedrali. V preteklem mesecu je bil podpi-
san aneks k pogodbi, ki je želje društva in lokal-
ne skupnosti uresničil, zasluga za dogovor pa 
gre članom koordinacijske skupine. Ključi kate-
drale in zbirk so od slej tudi pri sedanjem pred-
sedniku društva Iztoku Kolencu. 

Že med prvomajskimi prazniki sta si katedra-
lo ogledala dva avtobusa izletnikov. Glede na to, 
da je bila cerkev odprta, je priložnost za ogled iz-
koristilo tudi nekaj posameznikov. V društvu so 
namreč poskrbeli, da je zaradi varnosti v cerkvi 
vedno nekdo prisoten. Za muzejske zbirke bo še 
vedno skrbel Janez Mavrič, ki bo tudi skrbel za 
vodenje, bo pa imel več časa za urejanje zbir-

ke in novih razstavnih predmetov. Vse kontaktne 
številke za oglede zbirk in katedrale bodo nave-
dene na tabli pred muzejem.

Kolenc velike upe polaga na oživitev turizma v 
kraju. Prvi koraki v tej smeri so že narejeni, osta-
ja pa še veliko dela. V društvu so pričeli s promo-
cijo kraja. Ponudbo, v katero so vključeni vode-
ni ogledi prej omenjenih znamenitosti, so posla-
li na vse slovenske šole in društvom upokojen-
cev. Je pa v kraju vse težje nahraniti avtobus iz-

letnikov, da pomanjkanja prenočitvenih kapaci-
tet sploh ne omenjamo. Velik korak pri oživljanju 
gornjegrajskega turizma je storil že Kramer, ki je 
društvo vodil štiri leta, v tem času je obudil nek-
daj paradno prireditev kraja Čebelarski praznik, 
v lanskem letu je poskrbel za obnovo vodnjaka 
pred katedralo. Kolenc meni, da so pogoji, da se 
Gornji Grad vrne na turistični zemljevid Sloveni-
je, dani, potrebno bo še nekaj časa in truda, da 
se to tudi zgodi. 

Štefka Sem
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DAN GASILCEV V OBČINI MOZIRJE

V Šmihelu obeležili visoki obletnici

Župan Ivan Suhoveršnik je gasilcem podelil par kosov najnujnejše zaščitne 
opreme. (Foto: Benjamin Kanjir)

Na pobudo bivšega predse-
dnika mozirskih prostovoljnih ga-
silcev Jožeta Zlatinška v Mozirju 
že več let v času okoli občinske-
ga praznika praznujejo tudi ga-
silci. Tokrat so se, od najmlajših 
do najstarejših, skupaj s člani po-
bratenih društev s Hrvaške zbra-
li v Šmihelu. 

Lokacija je bila izbrana v poča-
stitev dveh obletnic. Na predlog 
takratnega poveljnika PGD Mo-
zirje Viktorja Lukšeta sta bili le-
ta 1977 v Šmihelu in na Lepi Nji-
vi ustanovljeni gasilski trojki. Le-
to kasneje sta pričeli z aktivnim 
vključevanjem v gasilske aktivno-
sti, saj sta prejeli ustrezno opre-
mo za svoje delovanje. Odtlej sta 
ti dve trojki, v kateri je vključenih 
več deset aktivnih in operativnih 
članov, zelo dejavni. Poleg izva-
janja rednih vaj, pregledov opre-
me in podobnega, so njuni čla-
ni ob morebitnih intervencijah na 
njihovem območju delovanja pr-
vi na mestu dogodka. V tem se 
skriva tudi osnovni namen njune 
ustanovitve. Biti zavoljo bližine 

FLORJANOVA NEDELJA V ŠENTJANŽU

Gasilci vedno za človeka v stiski

Gasilce PGD Rečica ob Savinji, Pobrežje in Grušovlje je blagoslovil diakon 
Stanko Čeplak. (Foto: Marija Šukalo)

Člani prostovoljnih gasilskih dru-
štev rečiške občine so se prvo nede-
ljo v maju poklonili svojemu zavetni-
ku svetemu Florjanu. Zbrali so se pri 
maši v cerkvi svetega Janeza Krstni-
ka v Šentjanžu. Bogoslužje je ob asi-

stenci diakona Stanka Čeplaka vodil 
domači župnik Ferdinand Luknar. 

Maša je bila posvečeno tako ži-
večim kot mrtvim gasilcem. Luknar 
je poudaril, da so gasilci sicer na-
vadni ljudje, a si za človeka v stiski 

vzamejo čas. Zaželel jim je, da bi 
jih rdeči petelin čim manjkrat pre-
senetil, in izpostavil, da so opera-
tivni člani prostovoljnih gasilskih 
društev ključni člen v verigi reševa-
nja. Vsaka oprema, naj bo še tako 
sodobna, je namreč brez pomena, 
vse dokler je v roke ne vzame člo-

vek in jo uporabi. 
Gasilci prostovoljnih gasilskih 

društev Grušovlje, Pobrežje in Re-
čica so se po maši pomudili v pri-
jateljskem druženju. Tega so letos 
pripravili Pobrežani v svojem gasil-
skem domu. 

Marija Šukalo

Matična kronika za mesec 
april 2012

ROJSTVA:
Rodilo se je šest deklic in devet dečkov.
POROKE:
Matej Osolnik iz Kamnika in Vesna Podlesnik iz Gornjega Grada,
Mitja Krajnc in Branka Vnučec, oba iz Šoštanja,
Matej Veber iz Šmiklavža pri Škofji vasi in Nataša Brezovnik iz Florjana 

pri Gornjem Gradu.
SMRTI:
Ana Zagožen iz Šmartnega ob Dreti, Ljudmila Štorgel iz Podveže, Mari-

ja Bastl iz Dobletine, Jože Pustoslemšek iz Tera, Janez Petrovič iz Mozirja, 
Marija Orel iz Radegunde, Marija Jamnik z Ljubnega ob Savinji, Božidar Ju-
rič iz Mozirja, Ivana Hren iz Nazarij, Milan Fale iz Spodnjih Kraš, Ciril Pečov-
nik iz Nove Štifte, Rajko Suhovršnik s Prihove.

čim prej na prizoriščih nesreč in 
takoj pričeti z izvajanjem opera-
tivnih aktivnosti. PGD Mozirje na-
mreč pokriva zelo veliko obmo-
čje, nekateri zaselki so od centra 
Mozirja precej oddaljeni, prav ta-
ko drugo premoženje občanov, 
kot so na primer gozdovi.

Drugi razlog druženja ravno 
v Šmihelu je bila obeležitev pete 
obletnice od pridobitve primer-

nih prostorov za hrambo opre-
me in izvajanje ostalih aktivnosti 
domače gasilske trojke. Pred pol 
desetletja so s strani ZKZ Mo-
zirje prejeli v uporabo prostore 
v centru vasi, ki so jih nato pri-
merno prenovili, s pomočjo ga-
silskega društva in mozirske ob-
čine tudi opremili. Odtlej ima-
jo prostor, v katerem je oprema 
primerno hranjena, v njem lah-

ko tudi sestankujejo, se družijo 
in podobno.

Ob dnevu gasilca župan Ivan 
Suhoveršnik gasilcem podeli par 
kosov najnujnejše zaščitne opre-
me, s katero zamenjajo dotraja-
no ali dopolnijo obstoječo. Ta-
ko so letos dobili več zaščitnih 
oblek, naglavnih luči, škornjev in 
podobnega, kar nujno potrebuje-
jo za večjo varnost ali uspešnost 
ob intervencijah. Saj so, kot je de-
jal župan, »gasilci brez ustrezne 
opreme kot kmetje brez kmetij-
skega orodja«.

Pred slovesno predajo opre-
me so se gasilci zbrali v tamkaj-
šnji cerkvi, kjer so se med mašo 
za varstvo zahvalili svojemu za-
vetniku sv. Florjanu. Župnik San-
di Koren je gasilce in njihovo 
opremo tudi blagoslovil. Po ura-
dnem delu druženja, ki so ga po-
pestrili Albina Rajter kot povezo-
valka in pevci domačega moške-
ga pevskega zbora, ki ga vodi To-
ni Acman, so se poveselili še ob 
šaljivih igrah.

Benjamin Kanjir
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GOSTOVANJE IVANE ŽVIPELJ

Kapljice srca v Skomarski 
hiši

Voditelj prireditve Martin Mrzdovnik se je Ivani Žvipelj s šopkom zahvalil za 
nastop. (Fotokumentacija Ivane Žvipelj)

V tako imenovani Skomarski 
hiši Kulturno društvo Vladko Mo-
horič iz Zreč že vrsto let prireja li-
terarne dogodke. Gostja večera 
na 108. prireditve te vrste je bila 
Mozirjanka Ivana Žvipelj s svojim 
prvencem Kapljice srca. Kot pra-
vi, je z večerom zelo zadovoljna. 
Na gostovanju so jo spremljale 
nekatere članice sestava Pušeljc 
in društva Slap. Za razgibanost 
dogodka so poskrbele ljudske 
pevke iz Tepanj.

»Za gostovanje smo se domeni-
li že pred časom, saj z zreškim kul-
turnim društvom sodelujemo na 
različnih področjih. Tako je njihova 
članica Majda Labotar že gostova-
la v naši dolini pri društvu Slap,« je 
povedala Žvipljeva in strnila vtise: 

»Ob literarnih večerih se v Skomar-
ski hiši zbirajo domači ljubitelji in li-
terarni sladokusci, ki cenijo pisano 
besedo in imajo nekateri od njih tu-
di ustrezno strokovno znanje. Zato 
sem bila toplega odziva na moje 
pesmi, ki so ga izrazili udeleženci 
v pogovoru po koncu mojega bra-
nja, še toliko bolj vesela. Res lepo 
doživetje, še toliko bolj, ker že hiša 
sama izžareva neko posebno pozi-
tivno energijo.« 

Številna vprašanja obiskovalcev 
so se nanašala na avtoričino naj-
novejše ustvarjanje. Tako je bilo iz-
raženo povabilo, da bo ponovno 
gostja Skomarske hiše, če ne prej, 
vsaj ob izidu svoje naslednje pesni-
ške zbirke. 

Marija Lebar

FLORJANOVA MAŠA V ŠMARTNEM OB DRETI

Veteranska pesem 
zapeta z mladostnim 

žarom

Za zaključek bogoslužja je nastopil sestav starejših gasilcev. 
(Foto: Marija Lebar)

God svojega zaščitnika sv. Flor-
jana so gasilci občine Nazarje letos 
obeležili v Šmartnem ob Dreti. Zbra-
lo se je kar okoli 70 gasilk in gasil-
cev vseh starosti iz vseh treh gasil-
skih društev občinskega poveljstva. 
Prisotne je poleg gostiteljev pozdra-
vila tudi županja Majda Podkrižnik.

Članice, člani, veterani in gasil-
ska mladina prostovoljnih gasilskih 
društev Nazarje, Šmartno ob Dreti in 
Gorica ob Dreti se ob godu sv. Flor-
jana dobivajo že dolga leta in so jim 
ta srečanja postala vsakoletna tra-
dicija. Vsakič je gostitelj drugo dru-
štvo, tako da se gostovanja v treh le-
tih zvrstijo po vsej občini.

Od gasilskega doma v Šmartnem 
ob Dreti so v slovesni povorki s pra-

pori krenili do župnijske cerkve, kjer 
je mašo daroval župnik Ivan Šelih. Še 
preden se je opravilo začelo, je gasil-
ce pozdravila krajanka Ana Remic s 
slovesnim nagovorom. Tudi župnik 
je svoj nagovor namenil opravljanju 
humane dejavnosti in dobrih del, kar 
je gasilcem prvenstvena naloga. Za 
zaključek bogoslužja je nastopil še 
sestav starejših gasilcev iz štirih ga-
silskih društev, poleg domačih še iz 
PGD Pobrežje. Zapeli so prav poseb-
no in več kot pol stoletja staro gasil-
sko pesem, ki se je je eden od njih na-
učil v gasilski šoli na Gorenjskem. Po 
končani maši so se udeleženci poda-
li nazaj do gasilskega doma, sledilo 
je še tovariško druženje.

Marija Lebar

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO LJUBNO OB SAVINJI

Praznik gasilcev obeležili z mašo

Gasilci so se prišli zahvalit in obenem 
priporočit svojemu stanovskemu 
zavetniku. (Foto: Franjo Atelšek)

Ljubenski prostovoljni gasilci so 
se tudi na letošnje florjanovo zbra-
li v podružnični cerkvi Matere Božje 
na Rosuljah pri maši, darovani po 
njihovem namenu. Udeležili so se 
je tudi številni verniki. God svetega 
Florjana, 4. maja, je tudi na Ljub-
nem ob Savinji nekakšen ljudski 
praznik, saj je sveti Florjan eden od 
najbolj priljubljenih svetnikov med 
ljudmi. Varuje pred ognjem in je za-
to zavetnik gasilcev. 

Prav na humano poslanstvo ga-
silcev, ki so pripravljeni kadarkoli in 
ob kakršnikoli priložnosti priskoči-

ti na pomoč pomoči potrebnim, je 
opozoril župnik Martin Pušenjak. 
Gasilci so se s svojo prisotnostjo 
zahvalili in obenem priporočili svo-
jemu stanovskemu zavetniku. Kot 
se za gasilski praznik spodobi, so 
po opravljenem cerkvenem obre-
du praznično srečanje zaključili z 
druženjem v gasilskem domu na 
Ljubnem.

Franjo Atelšek
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90 LET ZOFKE KOMAR IZ POLJAN

Sedanjost jemlje tako, kot je

42. PEVSKO SREČANJE PA SE SLIŠ' V BOČNI

Debitantski nastop družinskega zbora 

Novost revije odraslih pevcev je bil nastop Družinskega pevskega zbora KD jurij Mozirje. 
(Foto: Marija Šukalo)

Zofka Komar rada poudari, da se je treba v 
družini dogovarjati. (Foto: Marija Šukalo)

Območna revija odraslih pevcev pod naslo-
vom Pa se sliš' je letos potekala v bočkem kul-
turnem domu. 42. pevsko srečanje je v sodelo-
vanju z domačim kulturnim društvom prvo so-
boto v maju pripravila mozirska izpostava Jav-
nega sklada RS za kulturne dejavnosti. 

V uvodu je obiskovalce in nastopajoče poz-
dravil župan občine Gornji Grad Stanko Ogra-
di, ki je prepričan, da »kdor poje, zlo ne misli«, 
prav tako pa ne misli slabo tisti, ki si vzame čas 
za poslušanje prijetnih glasov, združenih v zbor 
ali malo vokalno skupino. Po zatrjevanju župa-
na pesem človeka vedno hrabri, ga spodbuja in 
mu daje novih moči. 

Občinstvu so se predstavili ženski in moški 
pevski zbor Kulturnega društva Bočna pod tak-
tirko Jožeta Pustoslemška in Matjaža Železnika, 
Družinski kvartet Štiglic in ženski pevski zbor Ju-
tro Radmirje pod taktirko Rosane Štiglic, meša-
na pevska zbora KD Nazarje z zborovodkinjo 
Kristino Šuster in KD Ljubno ob Savinji pod tak-
tirko Mitja Venišnika, Kvintet Mozirski koledniki z 
umetniškim vodjem Jelko Repenšek in Družinski 
pevski zbor pod vodstvom Janija Šuligoja, oba 
delujeta pod okriljem KD Jurij. 

Za pevci in njihovimi umetniškimi vodji je veli-
ko vaj in prijateljskih druženj, ki so botrovali su-
verenim nastopom. Občinstvu so pripravili ra-
znovrsten program, v katerem so prevladova-

le ljudske pesmi in priredbe slovenskih avtor-
jev. Slišati je bilo tudi nabožne in črnske duhov-
ne pesmi. 

Po besedah strokovne spremljevalke revije 
Danice Pirečnik, se v dolini ni bati, da bi zboro-
vsko petje zamrlo. Tako male vokalne skupine 
kot zbori so bili dobro pripravljeni. Dirigenti so 
se izjemno potrudili tako pri izvedbi kot pri izbi-
ri programa. Presenečena pa je bila nad debi-

tantom – družinskim zborom. Po njenem mne-
nju ima njihov nastop tudi vzgojno noto, saj se 
tudi otroci privajajo na večglasno petje. 

Po nastopu je sledil strokovni posvet zborovo-
dij, v katerem je Pirečnikova predstavila strokov-
no oceno nastopa posameznega zbora. Kdo se 
bo udeležili regijske revije, bodo nastopajoči iz-
vedeli iz pisne ocene, ki jim bo poslana po pošti. 

Marija Šukalo

Ta teden praznuje Zofka Komar iz Poljan de-
vetdesetletnico življenja. Še vedno je čilega 
zdravja in prijeten sogovornik. Ne tarna ne nad 
sedanjostjo ne nad preteklostjo, saj na življenje 
gleda z veliko optimizma. V hiši, kjer živijo tri ge-
neracije, ni nikoli dolgčas. Rada poudari, da se 
je treba pod streho, kjer si je pred nekaj več kot 
dvema desetletjema in pol dom ustvarila hčer-
ka Marjana in pred časom tudi vnukinja Lila, do-
govarjati. 

Zofi, kot so jo klicali v domačih Varpoljah, je 
tekla zibka pri Vrliči. Kot druga od desetih otrok 
je že v otroštvu poprijela za marsikatero kmeč-
ko opravilo. Tako ji niso bila tuja gospodinjska 
opravila, niti delo na polju ali pri živini. Osnovno-
šolske klopi je gulila na Rečici ob Savinji. Druge 
izobrazbe nima. Pove, da ji razmere tedanjega 
časa izobraževanja pač niso dopuščale. Mla-
dost je preživela na domači kmetiji ob delu in bi-
la v pomoč okoliškim kmetom. 

V želji za boljšim zaslužkom se je pozneje za-
poslila. Leta je Komarjeva preživljala ob vsakda-
njem delu na različnih delovnih mestih in služ-
bah. Spletom okoliščin je skoraj desetletje dela-
la tudi v domu planincev v Logarski dolini. Vse 
do trenutka, ko je spoznala človeka, ki ji je postal 

njej življenjski sopotnik.
»Poročila sem se šele v 43. letu z vdovcem, ki 

je imel tri otroke. Te sem vzela za svoje. Pomaga-
li so mi pri delu in seveda tudi pri varstvu hčer-
ke Marjane, ki se je nama z Vladom rodila. Bili 
smo velika družina,« se spominja časov, ko si je 
ustvarjala dom v Poljanah, in nadaljuje: »Počasi 
smo gospodarili, v hlevu so bili prašiči, kokoši. 
Mož je kot mesar pogosto poskrbel, da je bilo na 
mizi meso. Nikoli nismo stradali, a smo kljub te-
mu živeli nekako drugače kot danes. Pred skoraj 
dvema desetletjema sem postala vdova. Ven-
dar preteklosti ne želim primerjati s sedanjo-
stjo. Jemljem vse tako, kot je. Danes mi je v veli-
ko veselje pravnuk, s katerim preživim veliko ča-
sa,« se smeji sivolasa gospa, polna vedrine ob 
kavi obuja spomine. O slabih stvareh, ki so se ji 
včasih zagrenile življenje, ne govori rada, raje se 
spominja pozitivnih dogodkov, ki jih ni bilo malo. 

Komarjeva rada spremlja politične dogodke, 
dnevnih in večernih poročil na televiziji nikoli ne 
zamudi. Redno sega po dnevnem časopisju in 
knjigah. V šali doda, da ji je dan pogosto prekra-
tek, da bi lahko naredila vse, a še pobrklja po vr-
tu ali okrog hiše.

Marija Šukalo
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Iščemo stare fotografije

Izročilo naših prednikov (3)

ČAROVNIŠKI KMET LAMPRET
Le malo je znana pripoved o čarovniškem 

kmetu Lampretu. Tam, kjer je Perkova pušča, je 
bila nekoč Pušnikova kmetija. Pred mnogimi leti 
je na njej živel kmet z imenom Lampret. Bil je ča-
rovnik. Divjačino je lovil kar na svojem dvorišču, 
saj je ta prihajala iz gozda na njegov klic. Ho-
dil je tudi na lov, večkrat v družbi z drugimi lovci. 
Ljudje so o njem vedeli povedati, da je bil dober 
lovec, toda slab kmet, saj je kmetijo zanemarjal.

Nekoč je Lampret obiskal brata Perka. Na nje-
govi kmetiji je služil hlapec, za katerega se je ve-
delo, da je tudi čarovnik. Hlapec je izzval Lam-
preta, češ da zna bolje od njega čarati. Lampre-
ta je spravil s tem v smeh. Dejal mu je: »Pa se po-
skusiva, nekaj ti bom naredil, pa bova videla, če 
se boš znal izmotati. Če ti bo uspelo, bom verjel, 
da si boljši od mene.« 

Lampret je vzel nož, ga nesel pod kap in ga 
tam zasadil v zemljo. Nenadoma je hlapcu tekla 
kri iz nosu. Lampret mu je rekel, da naj si pomaga, 
če je pametnejši od njega. Karkoli je hlapec po-
skusil, je bilo zaman, zato je prosil Lampreta, da 
naj neha, saj bo sicer umrl. Lampret je izdrl nož 
iz zemlje in hlapcu se je kri ustavila. Rade volje je 
priznal, da je Lampret v čaranju boljši od njega.

Kamničani so vedeli za Lampretove vragolije. 
Tudi njim je bilo do tega, da ga prekosijo. Nekoga iz 
Kamnika so dali celo študirati, da bi bil kos Lampre-
tu. Ko je izbranec študij končal, so izzvali Lampre-
ta na srečanje, da bi ugotovili, kdo je sposobnejši 
čarovnik. Izbrali so Robanov kot za prizorišče pre-
izkušnje. Lampret je predlagal, da postavijo na ko-
nec Robanovega travnika sekiro in skozi njeno uho 
streljajo proti skalam onkraj travnika. Kamničani so 
se strinjali. Dogovorili so se, da bo zmagal tisti, ki 
bo največkrat zadel skozi uho sekire.

Prvi je streljal Lampret in zadel skozi uho. Na-
to je streljal kamniški študent. Toda, ko je spro-
žil puško, je krogla zaplesala okoli skupine in se 
tam blizu zarila v zemljo. Lampret je rekel mlade-
mu tekmecu: »Toliko si slabši od mene, kolikor je 
železo od jekla.« 

Kranjce je hudo jezilo, da Lampretu niso bili 
kos. Povabili so ga na Kamniško sedlo na sku-
pni lov na gamse. Lampret se ni dal prositi, pri-
šel je s puško na rami, toda to je začaral, da ni 
bila vidna. Ko je vstopil v lovsko kočo, kjer so se 
domenili za srečanje, so se mu Kamničani za-
hvalili, da je prišel. Šlo je za pretvezo, saj so vide-
li, da nima puške. Že so ga hoteli napasti. Lam-
pret pa je smeje snel z rame puško in jo pokazal 

presenečenim Kamničanom z besedami: »Pri-
nesel sem še smodnika za pokaditi in svinca za 
poškropiti.« Tako so se prestrašili in jadrno pobe-
gnili … Ljudje so vedeli še veliko zgodb o čarov-
niku Lampretu.

ŽUPNIK IN TOČA
Baje je v Šuncah, tako so pripovedovali ob 

Lučnici, večkrat pustošila toča, toda le tedaj, ko 
župnika ni bilo doma. Ljudje niso poznali zago-
vora, ki odvrne točo. Neke noči so se spomnili na 
rek in ga zapisali na posteljo. Ko je kmalu spet 
pretilo neurje, so v odsotnosti župnika izrekli od-
rešilni zagovor. Toča res ni potolkla polj in njiv, 
temveč je padla tam, kjer so zgnali živino sku-
paj. Večje škode tako ni bilo, toda coprnice so se 
župniku maščevale, ker je povedal ljudem odre-
šilni rek. Kako, pa zgodba ne pove.

ŽUPNIK ROTI COPRNICE
V okolici Rečice ob Savinji pripovedujejo, kako 

je nekoč v nekem kraju hudo grmelo in se pripra-
vljalo k nevihti. Ljudje so bili v skrbeh, kajti toča bi 
lahko uničila njihovo letno delo. Pa je domači žu-
pnik najprej pozval coprnice, naj nehajo kopiči-
ti grozeče oblake. Ker to ni pomagalo, je zagro-
zil, da bo šel po monštranco z najsvetejšim. To je 
coprniško drhal ponavadi pregnalo. Res je stopil 
v cerkev in prinesel na prag monštranco, pa tudi 
to ni pomagalo pregnati zlih bab. Potem je obr-
nil monštranco k tlom. To je bilo celo za coprni-
ce preveč. Nevihta je bila odvrnjena. 

Zanimivo verovanje ljudi: župnik, ki je hotel ime-
ti moč nad coprnicami, je to imel, če je prej krstil 
človeka, kot pa ga pokopal. Ljudje so tudi meni-
li, da se marsikdaj pokaže na polju kakšna gola 
ženska, ki ne more izginiti, le noč jo lahko vzame.

PRIPOVEDI
Pripovedništvo je bilo nekoč med našimi lju-

dmi zelo priljubljeno, posebno v zimskem času, 
ko je družina v hiši opravljala razna dela, žen-
ske so predle, moški pa popravljali orodje ali ple-
tli koše. To je bila prilika za duhoviteže, ki so ve-
deli in znali pripovedovati razne zgodbe o stra-
hovih, jezerskih zmajih, začaranih jamah in še 
mnogo tega je bilo znanega in rado poslušane-
ga. Posebno zanimivo je bilo, ko so bili pri hiši v 
štiri rokodelci, ti so bili kar strokovnjaki za srhlji-
ve in prijazne pripovedi. Težko si je danes pred-
stavljati življenje na oddaljenih hribovskih kme-
tijah, saj so bile redko posejane, posebno v fev-
dalnem času, ko so bile hube tudi po 36 ha ve-
like in še več.

MLINAR IN POVODNI MOŽ
Savinja je bila nekoč veliko bolj globoka, kot je 

danes, ko skoraj ni vode v strugi. Posebno glo-
boki so bili tolmuni ob jezovih. Teh je bilo veliko 
po naši dolini. Blizu Ljubnega je v tolmunu, glo-
boko pod površino Savinje, imel svoj grad povo-
dni mož. Baje je bil ves sluzasto zelen. Ko je si-
jala luna, je rad prihajal na suho in tam na vso 
moč piskal. S tem je privabil vile z Rogatca, ki 
so rade poplesovale med senenimi kopami in 
jih pri tem razmetale. Ljubence je jezilo, ker so 
morali potem ponovno grabiti seno in ga daja-
ti v kope. 

Tam blizu je živel mlinar, ki se je nad povo-
dnim možem nenehno jezil, tudi zaradi sena. 
Nekoč je v jezi izrekel besede: »Hudič naj vzame 
vile in povodnega moža.« To je kralja vodnih glo-
bin in vile seveda prizadelo. Povodni mož se je 
sklenil maščevati. Ko je mlinarjev fant že malo 
odrasel, ga je nekoč potegnil v globino in zaprl v 
svoj grad. Mlinar je žaloval in tarnal. Vedel je, da 
se mu je povodni mož maščeval. 

Nadaljevanje prihodnjič.

Lesna industrija v Nazarjah z okolico konec petdesetih ali v začetku šestdesetih let prejšnjega 
stoletja. Fotografijo nam je prinesel Rok Bastl iz Žlabra.
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DRUŠTVO LARINGEKTOMIRANIH SLOVENIJE

Obisk Mozirja in okolice jih je navdušil

Člani Društva laringektomiranih Slovenije v Lokah pri Mozirju (Foto: Marija Lebar)

V prazničnih dneh pred prvim majem so Mo-
zirje obiskali člani Društva laringektomiranih 
Slovenije. Obiskali so Slavka Dobelška, enega 
izmed svojih članov v Lokah pri Mozirju, si ogle-
dali Mozirski gaj in še nekatere tukajšnje zna-
menitosti.

Kar 62 članov društva in njihovih svojcev se 
je najprej ustavilo v Lokah, kjer jim je dobrodo-

šlico izrekla družina Dobelšek. Ogled pomladan-
sko razcvetelega Gaja, kamor so se nato napo-
tili, je na vse člane napravil izreden vtis. Nekate-
ri so sicer v parku cvetja že bili, a je tokrat svo-
je dodalo idealno vreme, predvsem pa »oče Mo-
zirskega gaja« vrtnar Jože Skornšek, ki se je po-
trudil in skupini v slikoviti besedi predstavil zgo-
dovino nastajanja in najbolj zanimive točke Ga-

ja. Obiskovalci so se v Mozirju in okolici pomudili 
do poznih popoldanskih ur in so bili po besedah 
Danila Papeža, podpredsednika društva in pred-
sednika področnega kluba za Štajersko in Koro-
ško, kjer so včlanjeni tudi člani iz Zgornje Savinj-
ske doline, z izletom izredno zadovoljni.

Laringektomija je operativni poseg odstrani-
tve dela ali celotnega grla, navadno zaradi ma-
lignega tumorja grla. S totalno laringektomijo 
se bolniku v celoti odstrani grlo, bolnik diha sko-
zi odprtino na vratu (stomo) in pot prehranjeva-
nja po požiralniku se z operacijo popolnoma lo-
či od dihalne poti. Velikokrat je potrebno odstra-
niti glasilke, zato se morajo naučiti govoriti na 
drugačen način. Za to je potrebno veliko volje in 
vztrajnosti, vendar vsem ne uspe. 

Prav zato je izredno pomembno, da se v 
zdravljenje vključi celotna družina, je povedal 
Papež, saj je podpora bližnjih, še posebej v za-
četku, ko je izguba govora še posebej boleča, 
nenadomestljiva. Veliko k ozaveščenosti pripo-
more delovanje društva, ki poleg govornih vaj, 
podpore psihologov in strokovnjakov, deluje tu-
di na drugih področjih. Tako so za člane organi-
zirana različna letovanja z delavnicami, kjer iz-
boljšujejo svoj govor. Srečanja in pikniki skrbi-
jo za socialno vključenost, številne športne de-
javnosti pa so namenjene splošni dobri fizični 
kondiciji.

Marija Lebar

ZLATA POROKA JOŽICE IN IVANA RAKUN

V spremstvu konjev in gasilskih curkov na 
potrditev zakona

Ivan in Jožica Rakun sta se 
vzela za vselej. 

(Foto: Jože Miklavc)

Medtem ko se v teh časih poroča vse manj pa-
rov, ko se mnogi razvežejo že po nekaj letih, sta 
zakonca Joža in Ivan Rakun, Čremešnikova iz 
Poljan, v nedeljo, 6. maja, še enkrat izrekla zaob-
ljubo za skupno življenje. Po petdesetih letih sta 
ju pred oltarjem cerkve svete Elizabete na Ljub-
nem »poročila« župnik Alfonz Lampret in diakon 
Stanko Čeplak. 

Na zlato poroko so ju poleg domačih svatov 
pospremili gasilci PGD Grušovlje in člani Konje-
rejskega društva Zgornje Savinjske doline, kate-
rih zavzet član je Ivan še sedaj. Dež je preprečil 
romantično poročno potovanje s kolesljem, so 
pa zato prišli na svoje gasilci, ki so svoja člana 
simbolično pobrizgali in ustvarili svojstven gasil-
ski portal ob cesti. 

Ivan se je spominjal, da sta se pred pol stole-
tja peljala s civilne poroke na Rečici na cerkveno 
z najetim fičkom v Gornji Grad, kjer je bil v bliži-
ni edini pravi fotografski atelje Feliksa Ugovška. 
Po poročnem obredu v katedrali svetega Mohor-
ja in Fortunata, sta nato razočarana ugotovila, 

da mojstra fotografa ni bilo »doma« in tako sta 
ostala brez poročnih fotografij vse do prejšnje 
nedelje. 

V kroniki njunega skupnega življenja, ki jo je 
predstavil Jože Grudnik, je bilo slikovito naniza-
no življenje in trdo delo na Čremešnikovi doma-
čiji, srečni in bridki dogodki, predvsem pa velika 
mera občutka za družino, sosede in prijatelje. Ko 
sta zlatoporočenca zarezala v torto, ko so se zvr-
stile vse čestitke, sta 77-letni Ivan in leto mlajša 
nevesta Joža, zaplesala ob zvokih frajtonarice, 
skoraj tako kot na prvi, pravi poroki. Videti je bi-
lo nežno in romantično, zagotovo pa z ljubezni-
jo za večno.

Jože Miklavc
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PREZRAČEVANE FASADE IMAJO SVOJE PREDNOSTI
Graditelji individualnih hiš imajo že nekaj časa na voljo prezrače-

vane fasade, vendar se za njih redko odločajo, ker so precej draž-
je od kontaktnih fasad s tankoslojnim zaključnim ometom. Razlika 
med obema tipoma fasad je v tem, da imajo prezračevalne fasade 
med toplotno izolacijo in zaključnim fasadnim slojem še prezrače-

Današnji čas zaznamujejo visoke 
cene energentov. Posledično so viš-
ji stroški ogrevanja bivalnih prosto-
rov in električne energije v domo-
vih. Lastniki in graditelji stanovanj-
skih objektov iščejo načine, da zni-
žajo te stroške, zato že v zgodnjih fa-
zah gradnje iščejo materiale in teh-
nike gradnje, ki ugodno vplivajo na 
energetski izkoristek doma. Gradbe-
na industrija se je odzvala na zahte-
ve kupcev, proizvajalci pa kar tekmu-
jejo, kdo bo ponudil varčnejše mate-
riale. Poleg standardnih materialov 
v ospredje vse bolj izstopajo naravni, 
posebej les.

Gradbena industrija prilagojena 
nižanju stroškov energije

van zračni sloj, namenjen odvajanju vlage, ki pozimi prehaja iz objek-
ta v okolico.

Značilnost teh je, da nimajo zaključnega ometa, njegovo vlogo 
opravlja obešena fasada oziroma zaključna fasadna obloga. Ta je 
lahko iz različnih materialov: lesa, vlaknocementnih plošč, pločevine, 
tekstila, opeke, naravnega ali umetnega kamna, keramičnih plošč, 

Tematska priloga 
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stekla in podobno. Pritrjena je na različne sisteme konstrukcije. 

Taka fasadna obloga se ne dotika zunanjega zidu in nanj pri-
trjene toplotne izolacije, temveč je od njega za nekaj centime-
trov odmaknjena. Na ta način se ustvari zračni kanal med zidom 
in fasadno oblogo, ki zagotavlja prezračevanje oziroma prehod 
vodne pare iz notranjosti navzven. Poleti preprečuje pregrevanje 
notranjih prostorov, pozimi pa njihovo prehitro ohlajanje. Med 
prednosti prezračevanih fasad štejemo mehansko odpornost 
in majhno težo, poleg tega zagotavljajo dobro zvočno izolacijo. 
Omogočajo tudi poznejše posege na objektu, na primer razvod 
inštalacij pod fasadno oblogo.

PREPREČEVANJE TOPLOTNIH MOSTOV
Ne glede na vrsto fasadnega ovoja je potrebno objekt pravilno 

zasnovati oziroma sanirati, da ne pride do negativnih posledic, 
med katerimi so najpogostejši toplotni mostovi. Gre za mesta v 
zunanjem ovoju stavbe, kjer je toplotni upor bistveno manjši kot 
na sosednjih mestih. Na toplotnem mostu je pozimi toplotni tok 
iz notranjega, ogrevanega okolja v zunanje močno povečan. Na 
takem mestu je temperatura notranje površine ovoja stavbe zni-
žana. Negativni učinki vplivajo na toplotno bilanco stavbe in na 
kakovost bivalnega okolja.

KAKO JIH PREPREČITI?
Iskanje toplotnih mostov in vzrokov za njihov nastanek je s po-

močjo termografskega pregleda objekta precej lažje kot v prete-
klosti. Dobro toplotno izolirani gradbeni deli so pozimi znotraj to-
pli in zunaj hladni. V izogib nastanka toplotnih mostov je zahte-
vana namestitev toplotne zaščite brez prekinitev na zunanji stra-
ni ovoja stavbe. 

Najcenejša je sanacija objekta z namestitvijo dodatne toplo-
tne zaščite na notranji oziroma na zunanji strani zgradbe. Nasta-
nek konstrukcijskih toplotnih mostov lahko preprečimo z ustre-
znimi rešitvami že pri projektiranju in gradnji konstrukcijskih ele-
mentov.

ZIDANJE V LASTNI REŽIJI JE PRETEKLOST
Cena energije pomembno vpliva na trende v gradnji domov. 

Energijska varčnost v sodobni gradnji je zapoved. Pomemben 
dejavnik pri odločitvi, kako energijsko varčno hišo postaviti, je ce-
na izvedbe. Različne ravni energijske varčnosti je mogoče dose-
či tako pri montažnih kot zidanih hišah. Prednosti gradnje masiv-
nih zidanih hiš v primerjavi z montažnimi je večja toplotna izola-
tivnost masivnih sten, predvsem pa možnost postopne in finanč-
nim zmožnostim prilagojene izvedbe del. 

Načrtovanje energijsko varčne zidane hiše, pa naj bo nizko-
energijska ali pasivna, zahteva celosten pristop različnih stro-
kovnjakov. Standardi sodobne gradnje so zapisani v julija 2010 
sprejetem pravilniku o učinkoviti rabi energije v stavbah (Pures) 
in tehnični smernici TSG-1-004. Takšna gradnja zahteva dobro 
pripravljeno projektno dokumentacijo, ki je podlaga za pridobi-
tev nepovratnih sredstev Eko sklada, s katerimi je mogoče zni-
žati višino naložbe. Novi materiali, nove tehnologije gradnje in 
strožji predpisi so omejili delo v lastni režiji, zato investitorji gra-
dnjo raje v celoti prepustijo strokovnjakom.

ZDRAVA GRADNJA Z NARAVNIMI MATERIALI
Svetovno priznani arhitekti tekmujejo na področju ekološke 

ozaveščenosti. Ustvarili so trend gradnje ekoloških hiš, katere 
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gradijo izključno z naravnimi materiali. Taki projekti se odlikujejo z 
nizko ceno izvedbe. Tudi v Sloveniji se pojavljajo tovrstne hiše, ki jih 
gradijo navdušenci v lastni režiji. Glavni gradbeni material je les, saj 
le-ta daje zelo lepe rezultate gradnje.

Spričo pogozdenosti Slovenije les kot gradbeni material postaja 
tudi pri nas vedno bolj priljubljen. V zadnjih dveh letih se na ravni 
Evrope veliko govori o trajnostni gradnji in varovanju okolja. V tem 
obdobju se je v srednji Evropi zgodila eksplozija lesene gradnje. Tudi 

država se zaveda pomena trajnostne gradnje, zato je decembra la-
ni izšla uredba o zelenem javnem naročanju. Po tej uredbi naj bi les 
ali lesni izdelki obsegali kar tretjino materiala v vsaki novi zgradbi.

Dragi energenti narekujejo trende v gradnji naših domov. Vse po-
gosteje govorimo o trajnostni gradnji, ki zagotavlja energetsko učin-
kovitost domov in izboljšuje kakovost bivanja. Dobre rezultate pri za-
gotavljanju zdravega bivanja zagotavljajo naravni materiali, pri kate-
rih prednjači les.
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ŠPORT INVALIDOV – SVETOVNI POKAL V TURČIJI

Absolutni svetovni rekord Nanija Tirška

Gorazd Franček Tiršek (levo) je 
postavil najvišji rezultat v strelstvu 
na svetu, saj ga ni dosegel še nihče 
v nobeni kategoriji v strelstvu 
neinvalidov in invalidov.

Da je na začetku olimpijske sezone gornje-
grajski strelski as v zares vrhunski formi, so še 
enkrat več potrdile tekme svetovnega pokala v 
turški Antalyji. Na treh preizkušnjah, kjer so bili 
na delu vsi najboljši strelci invalidi sveta z zrač-
nim orožjem, je Nani zmagal kar dvakrat in 
osvojil še eno drugo mesto, za nameček pa je 
v svoji paradni disciplini R-5 600 leže z rezulta-
tom 706,8 kroga postavil še najboljši strelski iz-
id vseh časov na svetu tako pri neinvalidih kot 
invalidih. 

Absolutni svetovni rekord in tretja zmaga v 
svetovnem pokalu so nedvomno vrhunci nje-
gove bogate športne kariere, največji izziv pa 
ga seveda še čaka meseca avgusta, na parao-
limpijskih igrah v Londonu. Ob tako vrhunski for-

mi in dosežkih svetovnega formata so zagotovo 
porasli tudi apetiti po paraolimpijskem odličju, 
vendar Nani ostaja miren in kot vedno na realnih 
tleh, saj se zaveda, da je do tja še daleč. Trenu-
tno ga zanima predvsem nadaljevanje svetov-
nega pokala in tekmi v nemškem Hannovru, kjer 
naskakuje visoko mesto tudi v skupni razvrstitvi 
tega najprestižnejšega tekmovanja.

Franjo Pukart

FC BARCELONA PONOS KATALONIJE

Ogled športnega dogodka na 
najvišjem nivoju

Piše: Franjo Pukart

Kot športnik, športni delavec in nenazadnje 
ljubitelj vsega, kar je povezano s športom, že ne-
kaj let o teh dogodkih, predvsem iz našega oko-
lja, tudi pišem in jih objavljam v našem in vašem 
časopisu. Zdi se mi, da sem to dolžan zgornje-
savinjskim športnikom, pa naj se s to dejavno-
stjo ukvarjajo profesionalno ali amatersko, orga-
nizatorjem športnih prireditev, lokalnim zanese-
njakom, sponzorjem in podpornikom športa, ki 
se še trudijo ohranjati športno rekreativni duh v 
naši dolini. 

Kako to dojemajo drugje in kako lahko šport 
povezuje ljudi, mesta in celo pokrajine, pa sem 
uspel spoznati v Španiji, natančneje v Kataloniji, 
kjer sem si ogledal mestni derbi med nogometa-
ši Barcelone in Espanyola. Darilo varpoljskih pri-
jateljev ob mojem abrahamu mi je dodobra po-
pestrilo športni utrip, tokrat na najvišjem nivoju. 

Nogometnega kluba FC Barcelono najbrž ni 
potrebno posebej predstavljati, saj je predvsem 
zadnja leta vodilno moštvo na zemeljski obli. Ta-
ko se obnaša tudi njihovo mesto s štirimi milijoni 
prebivalcev in fascinantnim stadionom, ki prej-
me kar 100.000 gledalcev. 

Mesto dobesedno nori in živi za ta šport, no-
gometni zvezdniki pa so njihovi neprecenljivi 
idoli. Eden največjih gospodarskih, turističnih 
in nakupovalnih centrov v Evropi se tako v času 
tekme spremeni v en sam velik nogometni avdi-

torij, k njihovemu prazniku pa svoje dodamo še 
turisti iz celega sveta, še predvsem tisti, ki nam 
je uspelo dobiti dragoceno vstopnico za Camp 
Nou, stadion nogometnega kluba FC Barcelona.

Potem se spektakel začne in čeprav si v gro-
mozanski množici ljudi, tega preprosto ne opa-
ziš, vse teče uglajeno, organizirano in brez kakr-
šnekoli panike. Šele ko zasedeš svoj sedež na 
stadionu, vidiš veličino športnega dogodka, ki 
se ga z besedami ne da opisati, to moraš pre-
prosto doživeti. In ko trenutno najboljši nogome-
taš sveta Leonel Messi svojemu mestnemu riva-

lu zabije še štiri gole in ko si ob ovacijah sto tisoč 
glave množice »Gracies Pep!« prisoten še uro po 
tekmi na slovesu domačega trenerja Guardiole, 
je izpolnitev tvojih pričakovanj popolna. Res ne-
pozabno.

S skupino slovenskih navijačev smo si nasle-
dnji dan ogledali še muzej tega najprestižnejše-
ga katalonskega kluba, kupili nekaj spominkov v 
njihovem dragem butiku in se polni prijetnih vti-
sov podali nazaj domov, na »samo« 1.500 kilo-
metrov dolgo pot. Vsi dobre volje smo si obljubi-
li, da se v Barcelono še vrnemo.

Sto tisoč glava množica na derbiju med nogometaši Barcelone in Espanyola (Foto: FP)
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Ohranimo travniške sadovnjakeRazmišljam 
globalno, 
delujem 
lokalno

Spoštovani bralec! 
Dvaindvajsetega maja obha-

jamo mednarodni dan biotske 
raznovrstnosti. Pestrost vrst ži-
vih organizmov in njihovih eko-
sistemov je osnova za delova-
nje in preživetje našega plane-
ta. Pogoj za to so dovolj ohranje-
ni, dovolj veliki in raznoliki ekosi-
stemi. Pestrost se najbolje ohra-
nja v naravnih, od človeka nedo-
taknjenih sistemih. V ostalih, od 
človeka usmerjanih okoljih, med 
nje spadajo tudi kmetijske povr-
šine, pa vse manj. Bolj intenzivno 
posegamo v naravo, bolj jo siro-
mašimo, saj pospešujemo pred-
vsem »ciljne vrste«. Na veliki njivi 
s koruzo si pridelovalec prav nič 
ne želi drugih rastlinskih in žival-
skih vrst. Zato imamo pri mono-
kulturni pridelavi poljščin toliko 
težav. Seveda se da tudi drugače. 

Lep primer usklajene večna-
menske, tradicionalne, sonarav-
ne in raznolike rabe prostora so 
visokodebelni travniški sadovnja-
ki. To so skupine sadnega drev-
ja, posajene v okolici naselij ali 
domačij, ob podeželskih prome-
tnicah ali samostojno v kmetij-
ski krajini. Drevesa so posajena 
razpršeno ali v vrste. Značilno za 
travniške sadovnjake je, da v njih 
prevladujejo tradicionalne in av-
tohtone sadne sorte, cepljene na 

bujni podlagi, zato so drevesa vi-
soka, večinoma odporna na bo-
lezni, škodljivce in vremenske ne-
zgode. 

Sadovnjake ponavadi tvorijo 
različne drevesne vrste in različ-
ne sorte, torej so vrstno in vizual-
no pestri. Pri nas prevladujejo ja-
blane in hruške, ki so jih pridruže-

ne slive, češnje ter orehi, drugod 
so jim primešane še številne dru-
ge vrste. Znane sorte so bobo-
vec, carjevič, mošancelj, vinska 
moštnica in tepka, poleg teh pa 
še številne druge. 

Značilno za travniške sadov-
njake je, da na istem prostoru pri-
delujemo sadje, pasemo živino 
in pridelujemo seno. Sadovnja-

ki ob kmetijah varujejo le-te pred 
vetrom in vročino, so del njihove 
podobe, tisti ob cestah ali v odpr-
ti krajini dajejo senco in osvežitev 
(zato so bili včasih obcestni na-
sadi obvezni). Vsi pa so del tradi-
cije, neprecenljiva genska banka 
– sadjarji ocenjujejo, da je nekoč 
v dolini uspevalo okoli 150 sort 

jablane, ter pomemben življenj-
ski prostor redkih in ogroženih 
vrst – v njih imata na primer za-
vetje dvolistna morska čebulica 
in veliki detel. Poleg tega so do-
movanje številnih koristnih orga-
nizmov, od čebel samotark, čmr-
ljev, polonic, do sinic in žoln. Te 
in druge vrste imajo tu zatočišče, 
»bazo«, od koder skrbijo za opra-

ševanje in biološko varstvo osta-
lih pridelkov. Lahko bi rekli, da so 
travniški sadovnjaki osnova in 
pogoj ekološkega kmetovanja.

Čeprav so travniški sadovnjaki 
tradicionalen in značilen element 
naše krajine in kmetijstva, žal še 
vedno izginjajo – še huje je bilo 
pred leti. Najbolj so ogroženi na 
ravnicah spodnjega dela doline. 
V svetu intenzivne pridelave ima 
»ekstenzivno«, kar tak sadovnjak 
je, negativen prizvok. Ker drevesa 
ovirajo strojno košnjo in ker do-
nos trave pod njimi ni največji, v 
njih neredko zapoje žaga. Mnoga 
stara drevesa prehitro propada-
jo, ker se jih ne vzdržuje, saj sta 
sadje in pijača iz trgovin poceni. 

Položaj se počasi spreminja 
in na srečo obrača na bolje. Za-
nimanje za sadje, ki ga ni treba 
škropiti, ter za krhlje, jabolčni kis 
in tolkec iz njega je vse večje. Ne-
kateri lastniki so to zaznali, neka-
teri še ne. Spodbudna je tudi skrb 
Sadjarskega društva Fran Pra-
protnik Mozirje in kmetijske služ-
be za ohranjanje starih visokode-
belnih sadovnjakov ter promocijo 
starih sort. Seveda bo to prema-
lo. Stare sadovnjake je treba tudi 
obnavljati in osnovati nove tam, 
kjer so pred leti bili. Če ne druge-
ga, vsaj za začetek posaditi ka-
kšno (mejno) drevo. Prav bi bilo, 
da bi na travnikih tudi v prihodnje 
spomladi cvetelo na stotine sa-
dnih dreves.

Vas pozdravlja Vaš Zeleni Franček

NAJBOLJŠA PIJAČA JE VODA

Gostoljubni mozirski vodnjak

Za žejo in zdravje ni boljšega od 
vode. (Foto: Marija Lebar)

Zadnja aprilska nedelja je po-
kazala vso pregovorno muha-
vost tega meseca in postregla 
z res sončnim in za ta čas kar 
pretoplim vremenom. Mozirski 
trg je bil bolj kot ne prazen, saj 
so se tisti, ki jim je bilo do druž-
be in zabave, zbrali na festivalu 
Šajspah. A čisto prazen trg ven-
darle ni bil. 

»A misliš, da dela,« je ena fle-
tna kolesarka vprašala drugo, ko 
sta se zapeljali po trgu mimo vo-
dnjaka. Ustavili sta in si pri »šte-
pihu«, ki so ga na mestu, kjer je 
nekoč že stal, ob prenovi trga po-

novno postavili vrli Mozirjani, na-
točili sveže vode. Rade volje sta 
se pustili fotografirati in poveda-
li sta, da prihajata iz Latkove va-
si pri Preboldu, da se večkrat po-
peljeta po Zgornji Savinjski dolini, 
nad lepotami katere sta navduše-
ni. In že sta bili spet na kolesih in 
na poti domov – še z enim lepim 
vtisom več.

Marija Lebar

(Foto: MD)
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DRŽAVNO TEKMOVANJE V PLANINSKI ORIENTACIJI

Ekipa Planinskega društva Nazarje državni prvak 
v kategoriji E

Ekipa E Planinskega društva Nazarje je na SPOT-u posegla po najvišji 
stopnički in osvojila naziv državnega prvaka v svoji kategoriji. 

(Fotodokumentacija PD Nazarje)

Minuli vikend je na območju Mo-
zirja, Rečice ob Savinji in Naza-
rij potekalo državno tekmovanje 
v planinski orientaciji, imenovano 
Slovensko planinsko orientacijsko 
tekmovanje (SPOT). Udeležile so 
se ga najboljše ekipe s področnih 
tekmovanj, v odprtih kategorijah 
pa tudi ostali orientacijski navdu-
šenci. Precejšen organizacijski za-
logaj so letos prevzela planinska 
društva iz Mozirja, Nazarij, Rečice 
ob Savinji, Velenja, Šoštanja in Vin-
ske Gore.

K tekmovanju je pristopilo 73 
ekip, katere je sestavljalo kar 360 
tekmovalcev. SPOT je potekal ta-
ko na lažji, enodnevni trasi, kot na 
zahtevnejši, dvodnevni etapi, kjer 
se je pomerilo 79 najboljših tekmo-
valcev. Absolutni zmagovalci tek-
movanja so postali člani ekipe PD 
Domžale. Ekipe iz zgornjesavinj-
skih planinskih društev so se v ve-
čini zelo dobro odrezale, tekmoval-
ci ekipe E iz Planinskega društva 

ob Savinji. Med potjo so tekmoval-
ci reševali obsežne teoretične te-
ste iz planinske šole, pokazati so 
morali poznavanje slovenskih ptic 
in žuželk, vrisovali so točke, se na 
Čreti preizkusili v plezanju po peči-
ni, spretnost veslanja pa jim je pri-
šla prav pri prečenju Savinje s ka-
nujem. 

Nočna tekma je zaradi zelo sla-
bih vremenskih razmer odpadla, 
nedeljsko jutro pa je tekmovalce, 
ki so se zbrali na štartu v Šmihelu, 
pričakalo z meglo in celo snegom. 
Kljub temu je tudi nedeljski del tek-
movanja minil v dobrem vzdušju, 
tekmovalci so dvodnevno druže-
nje zaključili na Golteh, kjer so naj-
boljše tri ekipe iz vsake kategorije 
prejele pokale in nagrade za osvo-
jene točke. 

Razglasitve rezultatov in podeli-
tve nagrad se je udeležil tudi pred-
sednik Planinske zveze Slovenije 
Bojan Rotovnik. 

Tatiana Golob

Nazarje so zasedli celo najvišjo 
stopničko in so tako državni prvaki 
v svoji kategoriji. V PD Nazarje sta 
še dve ekipi zasedli 3. mesto v svo-
ji kategoriji, ena ekipa 4. in ena 5. 
mesto. PD Ljubno je s svojimi eki-
pami zasedlo 5., 10. in 11. mesto, 

PD Rečica 8. in 10. mesto, PD Gor-
nji Grad pa 6. mesto.

Sobotno tekmovanje se je pri-
čelo na Lazah nad Kokarjah, od 
koder je tekmovalce pot vodila na 
več točk, razporejenih med Čre-
to, Nazarjah in ciljem na Rečici 

KOROŠCI NA IZLETU V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Sprejem pri »kraljici salam«

S sprejema udeležencev farnega romanja Dobrle vasi (Foto: CMS)

Ana Hrastnik: »Na festivalu Šajspah je bil moj namen samo dobro 
odigrati svoj del v bendu in se z njim prvič pojaviti v javnosti. Ker pa je 
bil ta festival namenjen ocenjevanju salam, sem rekla očetu, naj se pri-
javi, saj jih doma izdelujemo.

Moram priznati, da so me obiskovalci prav prijetno presenetili z do-
bro voljo, ki so jo prinesli s seboj. Še posebej sem bila vesela neke sta-
rejše gospe, ki mi je trikrat čestitala za zmago in bila tako navdušena 
nad našimi salamami, da je eno kar kupila. Dosegla sem svoj osnov-
ni namen, dobila nekaj dobrih kritik in spodbud za nadaljnje igranje s 
svojo skupino. Dobila pa sem tudi nekaj več in prav to je popestrilo moj 
vsakdan in mi dalo občutek, da doma pridelujemo dobre suhomesna-
te izdelke, ki jih ljudje cenijo. Kar pa ne pomeni, da naši izdelki ne bi 
mogli biti še boljši. Poleg tega pa sem ponovno dobila potrditev, da je v 
kmetijstvu vredno vztrajati. Tako lahko zaključim z Baden Powllovo mi-
slijo: »Glej daleč, in ko misliš, da vidiš že vse, glej še dlje.«

Sodelovanje dveh kulturnih dru-
štev že ima tradicijo. Člani KD Srce 
iz Dobrle vasi in KD Jurij iz Mozirja 
utrjujejo medsebojne vezi na raz-
stavah, koncertih in priložnostnih 
srečanjih, kot je bilo prvomajsko 
na mozirski tržnici. 

Okoli sto udeležencev farnega 
romanja Dobrle vasi se je najprej 

zbralo na tržnici ob Šajspahu. Do-
brodošlico sta jim je izrekla predse-
dnik društva Jure Repenšek in žu-
pan Mozirja Ivan Suhoveršnik. Go-
stje s Koroške so se po maši v cerkvi 
sv. Jurija sprehodili še med cvetjem 
v Gaju, se odpeljali na Golte, svoj 
obisk pa zaključili v Gornjem Gradu. 

Korošcem se je predstavila tu-

di kraljica 3. salamijade, Ana Hra-
stnik iz Slatine. Najmlajša na kme-
tiji Ilovšek zaključuje 4-letno kmetij-
sko šolo v Šentjurju in želi študira-
ti na biotehniški fakulteti živinorejo. 
V največje veselje ji je delo s konji, 
prosti čas pa si krajša še kot bob-
narka skupine Crimson ter s pre-
pevanjem v cerkvenem zboru Se-

rafika. Na 3. salamijadi — festivalu 
Šajspah so ji nadeli lento, podelje-
no za najokusnejšo salamo po re-
ceptu gospodarja Ladislava: meso 
goveda, ki se pase na prostem, na 
roke zrezana svinjina (pri tem delu 
pomaga Ana), modra frankinja ter 
bukov in jablanov dim. 

Andreja Gumzej
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DIRKA OKROG SLOVENIJE

Zdravstvene težave Rosensteina 
prisilile k odstopu

Rosenstein na startu ni slutil, da se bo njegova 
dirka končala že v tretji etapi. 

(Foto: Tinkara Verbuč Rosenstein)

Peto zaporedno sodelovanje na ekstremni 
Dirki okrog Slovenije se je pretekli vikend za Eri-
ka Rosensteina končalo že po desetih urah dir-
ke, v Idriji. Zaradi hudih težav z dihanjem se je 
skupaj s svojo ekipo odločil, da v Idriji obišče 
zdravnika. Tam so ga pregledali in mu odvze-
li kri, njegova krvna slika je bila razlog, da so 
ga z reševalnim vozilom v spremstvu dežurne 
zdravnice odpeljali v Univerzitetni klinični cen-
ter Ljubljana, kjer so mu opravili ultrazvok sr-
ca, slikali pljuča in ponovno pregledali kri. Tam 
je ostal na opazovanju do sredine popoldneva, 
ko ga je zdravniška ekipa s priporočilom, da si 
privošči daljši počitek, odpustila. 

»Pred letošnjim DOS-om sem bil odlično pri-
pravljen, a po pripravah na morju sem dober 
teden pred dirko zbolel za gnojno angino, ne-
kaj dni pred tekmo pa sem imel še težave z 
zobom. Na dirko sem se podal odločno, a že 
kmalu sem začutil, da v klancih ne morem glo-
boko vdihniti. Težave so se le še stopnjevale in 
v Idriji sem se odločil, da je zdravje več vredno 
kot rezultat. 

Zaradi visoke vrednosti troponina v krvi, so 
zdravniki sumili na težave s srcem, zato so me 
urgentno odpeljali v ljubljanski UKC, kjer se je 
na srečo izkazalo, da je z mano vse v redu. Te-
žave so po mnenju zdravnikov lahko posledi-
ca velikega napora ali prebolene gnojne angi-
ne. Nisem razočaran, kljub temu da sem bil te-
lesno odlično pripravljen,« je povedal Rosen-
stein. 

»Nisem še rekel zadnje besede ne na DOS-
u ne v kolesarstvu, bom pa zaradi družine, ki 
se je letos povečala še za eno članico, verje-
tno naslednji DOS izpustil. Prav gotovo pa bom 
na tej dirki nastopil vsaj še enkrat, saj se ne že-
lim posloviti z odstopom. Letos me je drugou-
vrščeni Marko Baloh postavil med favorite in to 
njegovo mnenje še želim upravičiti.« 

Zmagovalec dirke je postal Avstrijec Chri-
stoph Strasser, ki je do cilja potreboval 1 dan 
16 ur in osem minut, sledil mu je Slovenec Mar-
ko Baloh z zaostankom 2 uri in 25 minut, tretji 
je bil Švicar Simon Ruff, ki je za Balohom zao-
stal uro in petnajst minut. Dirko so zaznamova-
li tudi številni odstopi.

Štefka Sem
IZVRTINA TEDNA

Soba s 
pogledom na 

morje
Ljubenski hotel Planinka bo kmalu praznoval prvo obletnico delovanja. 

Poleg zavidanja dobrih slaščičarskih izdelkov se hotel ponaša še z eno za-
vidanja vredno stvarjo. To je soba (mogoče sobe) s pogledom na morje, 
ki jo na svoji spletni strani ponuja Planinka. Čeprav prvo nadstropje hotela, 
v katerem bo, kot piše na njihovi spletni strani, v kratkem na razpolago en 
junior suite, 12 dvoposteljnih sob in en apartma, še urejajo, fotografija ka-
že sobo s čudovitim pogledom na morje. Prav tako je možno že opraviti re-
zervacijo. Za bati se je, da Zgornjesavinjčani ne bodo več odhajali na mor-
je v daljne kraje, ampak bodo hoteli letovati na Ljubnem. Tistim bolj varč-
nim bo dovolj že prečudovit pogled na morje, tudi če bo do plaže bolj daleč. 

NN
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Č R N A   K R O N I K A

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST
pri objavah zahval in čestitk.

• VANDALI RAZDEJALI GROB
Nazarje: 7. maja je občanka prijavila poškodovanje groba na poko-

pališču ob mrliški vežici v Nazarjah. Neznanci bi naj v času med 4. in 7. 
majem na grobu odtrgali vazo in kipec angelčka, pohodili nasajene ro-
že in naredili kupe peska, ki je bil prej razgrabljen. Nastala je materialna 
škoda v višini 400 evrov. 

• NEZNANCI IZKORISTILI NAIVNOST OBČANKE IN JO OKRADLI
Planina: 9. maja je občan iz Planine obvestil dežurnega policista, 

da naj bi neznanci temnejše polti v obdobju zadnje pol ure iz denarni-
ce oškodovanke ukradli 70 evrov. Denarnico naj bi lastnica imela v hiši 
na mizi. Neznanci so se vozili s kombijem renault master, rumene bar-
ve, ljubljanskih registrskih oznak. Policisti so bili takoj poslani na relaci-
jo v zvezi izsleditve omenjenega vozila, prav tako so preko operativno-
komunikacijskega centra obvestili patrulje na območju sosednje policij-
ske uprave. 

Oškodovanka je bila v svoji hiši, vrata pa je imela odprta. Pri hiši se je 
ustavil kombi rumene barve, iz njega je izstopila starejša ženska, ki je 
brez dovoljenja stopila v hišo oškodovanke in jo prosila za denar. Ker se 
je oškodovanki zasmilila, ji je dala pet evrov. Neznana ženska je oškodo-
vanko zaprosila za pijačo. Dala ji je dve pivi, ki ju je spil starejši moški v 
vozilu. Iz vozila je nato stopil tudi voznik srednjih let, kateremu je oško-
dovanka prav tako dala pijačo. V času, ko je oškodovanka odšla po pi-
jačo, ji je nekdo izmed omenjenih treh iz denarnice, ki je bila v omari, 

vzel 70 evrov. Zoper storilce sledi kazenska ovadba na pristojno držav-
no tožilstvo.

• VLOMIL V BENCINSKI SERVIS
Ljubno ob Savinji: 13. maja v večernem času so bili policisti obvešče-

ni o vlomu v bencinski servis Petrol na Ljubnem. Skupaj s kriminalisti 
Sektorja kriminalistične policije Celje so opravili ogled in ugotovili, da je 
storilec v objekt vstopil s pomočjo orodja, s katerim je na vzvod odprl dr-
sna vrata. Iz objekta je odšel skozi službeni izhod, ki ga je za sabo zakle-
nil z rezervnim ključem. Ta se je nahajal v objektu. Iz objekta ni bilo po 
zbranih ugotovitvah ničesar ukradenega. 

• UKRADLI REGISTRSKE TABLICE
Gornji Grad: 13. maja je na policijsko postajo poklicala občanka in 

povedala, da je okoli pete ure opazila, da so ji iz njenega osebnega avto-
mobila, ki je bil parkiran na parkirišču večlastniške stanovanjske hiše v 
Gornjem Gradu, ukradli registrske tablice vozila LJ DA-317. 

• TRČILA V DREVESI
Spodnja Rečica: 14. maja ob 22. uri se je izven naselja Spodnja Re-

čica v prometni nesreči huje poškodovala sopotnica v osebnem vozilu. 
44-letna voznica je vozila iz smeri Nizke proti Spodnji Rečici. V pregle-
dnem levem ovinku hitrosti vožnje ni prilagodila razmeram na vozišču. 
Zapeljala je na makadamski dovoz do stanovanjske hiše ter trčila v dve 
drevesi. V trčenju se je 51-letna sopotnica huje poškodovala.

ZAHVALA

Nemogoče je mogoče, še so pošteni ljudje, hvala Bogu!
Ta zahvala velja pošteni nepoznani gospe, ki je v sredo 9. 

maja iz parkiranega vozička prinesla mojo pozabljeno torbi-
co z vsemi osebnimi dokumenti in bančnima karticama v tr-
govino Tuš blagajničarki Mileni. Zato bi se vam rada oseb-
no zahvalila za poštenje in vašo srčno kulturo in vas tudi ra-
da spoznala. V trgovini Tuš pri isti gospe dobite mojo telefon-
sko številko.

Hvaležna Tončka

Zgornja Savinjska še brez OPN-jev
18. št. SN je zagotovo streznila 

tiste, ki že dolgo nestrpno pričaku-
jejo izdelavo in sprejetje občinskih 
prostorskih načrtov (OPN). V tolaž-
bo naj jim bo, da v tem nismo osa-
mljeni. Če si pravi Slovenec, in to 
smo, nas pravzaprav ničesar ne 
bi smelo presenetiti. Pri nas je pač 
narobe prav. Ko se tujci samo kri-
žajo, ne zaradi pobožnosti, ampak 
ker nas ne morejo razumeti in je-
mati resno, mi vemo, da tako, kot bi 
bilo idealno, v naši državi sploh ne 
more biti. Le kako? Saj ne, da nihče 
nima pametnih zamisli, le uresniči-
ti jih ne more, saj je vedno in pov-
sod več tistih, ki mu bodo naspro-
tovali, četudi bo hotel in znal iz že-
leza narediti zlato.

Dvomim, da so l. 2007 bili vsi 
za to, da izdelavo vseh zgornje-
savinjskih OPN-jev prevzame en 
izvajalec. Toda zmagala je pač ve-
čina. Večina pa, vsaj pri nas, kot 
sem že napisal, ni garant, da bo 
lahko vse v redu. Seveda, ponu-
dnik je bil najcenejši, in to je od-
tehtalo. Da je najceneje lahko tudi 
najdražje, se je pokazalo pozne-
je. Le kako je bilo mogoče priča-
kovati kvalitetno in obenem hitro 
storitev za vseh sedem občin, ko 
so vendar vsi »navalili« na enega 
izvajalca? Kaj podobnega si ka-
kšen »butast« kmet ne more privo-
ščiti, sicer bi njegova »birčaft« prej 
ali slej šla k vragu. Predvsem izva-
jalec bi moral vedeti, v kaj se spu-

šča. Toda ustrezalo mu je, da ima 
zagotovljeno delo in seveda do-
hodke za dolga leta vnaprej. Tega 
vsekakor ni obešal na veliki zvon, 
kot pravimo. Narod, se pravi tisti, 
ki bi radi gradili, pa naj kar čaka. 
Le kdo bi mislil še na njih? Žalo-
stno, a balkanske srajce še dolgo 
ne bomo slekli.

Tisti torej, ki ste nameravali gra-
diti, še enkrat dobro premislite. Če 
vam vaš EMŠO še ni ovira, poskrbi-
te, da vam vsaj denar ne bo preveč 

izgubljal vrednosti. Na vašem me-
stu bi šparal v švicarskih frankih. 
Če pa boste ugotovili, da boste že 
kmalu prestari za »cimpranje«, ne 
obupajte. Tolažite se morda z mi-
slijo, da bo to čez leta omogočeno 
morda vsaj vašim otrokom. Če bo-
do ob plačevanju naših (državnih) 
dolgov sploh lahko razmišljali o ta-
kih podvigih.

Janez Mavrič
Attemsov trg 8

Gornji Grad

Odziv na članek Milana Cerarja
Zbodel me je članek g. Milana 

Cerarja v zadnji številki SN, v kate-
rem navaja, da v občini Ljubno že 
dve leti ni bilo postavljenega prvo-
majskega mlaja. Vsled tega so se 
te zadeve lotili na Ljubnem ob Sa-
vinji in ročno postavili zares »ogro-
mnega«.

Očitno g. Cerar kot »naravovar-
stvenik in eminenten fotograf«, ra-
zen ptičkov na vejah ter plašenja 
orlov v Tirskih pečeh, drugih zadev 

ne vidi. Verjetno se tudi sploh ne vo-
zi na relaciji Ljubno ob Savinji - Mo-
zirje. Če bi se, bi lahko v Okonini, ki 
je vsaj zaenkrat še v občini Ljubno 
(bile pa so že težnje, da se gre pod 
Rečico ob Savinji), videl ob glavni 
cesti zares lep mlaj, ki so ga tako 
kot že nekaj let zapored postavili 
gasilci PGD Okonina.

Božo Križnik
Okonina 45a

3333 Ljubno ob Savinji
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Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazniki: od 
7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. ure, 
sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob sobotah 
in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tudi za državne 
praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so možni tudi zdrav-
niški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE

Dežurna služba izven delovnega časa:
041/387-034 (Nadzorništvo Nazarje)
041/387-032 (Tehnična operativa Šempeter)
Med delovnim časom od 7. do 15. ure pokličite:
839-00-10 – Nazarje, 70-33-160 – Šempeter, 420-12-40 - Celje.

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ

Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.

Življenje niso dnevi,
ki so minili, temveč dnevi,
ki smo si jih zapomnili.
                   (P. A. Pavlenico)

V SPOMIN

Maja mineva pet let, odkar nas je zapustil dragi mož, 
oče in dedi

Franc Jože IVANUŠA
iz Mozirja

Hvala vsem, ki postojite pred njegovim grobom in se ga radi spo-
minjate.

Vsi tvoji

Kako boli in duša trpi,
ko od bolezni usihajo moči,
to veš ti in vemo mi,
ki smo s tabo bili do konca tvojih dni.

Zaspi, mama moja, zaspi!
Zapri se v tihe, globoke sanje.
Vzemi me kdaj za trenutek vanje, 
ko mi bo na tem svetu hudo.
                                    (Tone Kuntner)

ZAHVALA

Ob izgubi mame, babice in prababice

Marije ZAVOLOVŠEK
z Otoka

24.9.1930 – 2.5.2012

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje ob slovesu naše mame.

Zahvala duhovnikoma Ivanu Šelihu in Francu Časlu za opravljen 
cerkveni pogreb, gasilskemu društvu Bočna, cerkvenemu pevskemu 
zboru Bočna, ženskemu in moškemu prosvetnemu pevskemu zboru, 
govorniku Marku Potočniku in pogrebni službi Anubis.

Žalujoči sinovi: Vojko, Jože, 
Peter z družinami ter Branko

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega sina, brata, strica

Milana FALETA
27.12.1955 – 26.4.2012

se iz srca zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, so-
delavcem JP Komunala Mozirje in znancem, ki ste nam v težkih tre-
nutkih kakorkoli pomagali. Hvala za izrečena sožalja, darovane sve-
če in za svete maše.

Zahvala velja tudi zdravstvenemu osebju, še posebej patronažni se-
stri Staši za nego na domu.

Hvala gospodu župniku za opravljen pogreb, govorniku, gasilcem, 
pevcem, pogrebni službi Morana in vsem, ki ste ga v tako velikem šte-
vilu pospremili na zadnji poti.

Vsi njegovi
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Za razvedrilo

OHLAJENE GLAVE
Na nedavnih študentskih športnih burleskah 

na igrišču v Varpoljah je bila ena težjih, za gle-
dalce pa zabavnejših športnih iger » tauhanje« 
plavajočih, debelih jabolk in prenos le-teh na 
drugo lokacijo. Z zvezanimi rokami na hrbtu je 
bilo potrebno jabolko izvleči z odprtimi usti, kar 
pa brez ohlajanja glave ni šlo. Bilo je, ohoho, hla-
dno in videti zelo zabavno. Pri tem so bile naju-
spešnejše »čaplje«.

KO POGRNEJO ŠTUDENTJE – VARPOLJSKI POGRINJEK
Prav zdaj je čas, da študentje naštudirajo snov, na izpitih poizkusijo tudi s srečo ali pa »pogrnejo«. 

Pogrnili so tudi nekateri tekmujoči študentje v varpoljski gmajni, ko so vlekli štrik. Od smeha so jim po-
šle moči in nasprotnik je premočno potegnil. Le kaj je bilo do onemoglosti smešno, vedo le trije v tra-
vi. Bilo je kot iz zgodbe, »kužek pa priteče, vse na tla pomeče«.

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 21. številki SN

2012

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

KNJIŽNICA MOZIRJE

Novitete 
v maju 2012

LEPOSLOVJE: 
Laurens, Stephanie: Nekega norega jutra, Moore, Laura: Spomni se 

me, Di Tolve, Luca: Bil sem gej, Hansen, Erik Fosnes: Psalm na koncu 
poti, Goodkind, Terry: Zakon št. 9, Laurens, Stephanie: Kavalirjeva čast, 
Moore, Laura: Nočno plavanje, Nemec-Pečjak, Marko: Dvojnik, Bon, Em-
ma: Milfa.

MLADINSKA LITERATURA: 
Le Ray, Anik: Hiša pravljic, Nöstlinger, Christine: Ognjeno rdeča Frideri-

ka, Kos, Stella: Odpusti mi!, Brinar, Josip: Vodni mož, Hudales, Oskar: Tri 
kače, Kokelj, Nina: Sončni kralj, Pugelj, Breda: Škrat Matevž, Markuš, Ja-
sna: Štiri afne in Andrejka, Kraljič, Helena: Stara ura.

STROKOVNA LITERATURA: 
Radman, Miroslav: Onkraj naših bioloških meja, Grandin, Temple: Živa-

li nas človečijo, Galeazzi, Giacomo: Skrivni Wojtyła : ozadje bliskovite bea-
tifikacije Janeza Pavla II., Nuzzi, Gianluigi: Metastaza : kri, denar in politika 
: izpoved mafijskega skesanca, Kavšek, Petra: Palačinke in omlete, Hrova-
tin, Marjetka: Okrasni vrt od januarja do decembra.
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Sobota,
19. maj

ob 7.00. Lipa nad Šmartnim ob Dreti
Start 13. tradicionalnega pohoda na Goli vrh
ob 9.00. Fašunova hiša na Ljubnem ob Savinji
Otvoritev razstave vezenin v rišelje tehniki 
ob 9.00. Kosova hiša v Varpoljah
Razstava ročnih del 
ob 9.30. Bohačev toplar v Nazarjah
Video predstavitev nazarske tržnice z degustacijami
ob 12.00. Prostori občine Rečica ob Savinji
Razglasitev rezultatov ocenjevanja zgornjesavinjskega 
želodca s pokušino

Nedelja, 
20. maj

ob 15.00. Gora Oljka
Srečanje družin ob svetovnem dnevu družine

Torek,
22. maj

ob 19.00. Dom kulture Nazarje
Predavanje Intimne podrobnosti življenja slovenskih 
medvedov, kot jih razkrivajo sateliti

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi 

Napovednik dogodkov MORDA STE ISKALI PRAV TO

TERRAKOTTA – VRTNI OGENJ PROTI MRČESU, 
plinske jeklenke, gorilniki, kartuše, gasilni aparati, šivalni stroji. 

Tel. 03/839-48-01, 031/610-563.
Trgovina Zagožen, Lidija Slemenšek s.p., Ljubija 121, Mozirje.

ČISTILNE NAPRAVE
Dobava in montaža čistilnih naprav. Izdelava kanalizacij in dvo-

rišč ... Gsm 041/631-174.
Samo Ribežl s.p., Pusto Polje 5, Nazarje.

POTREBUJETE PESEK ALI GRAMOZ
Nudimo vam pesek za zidavo, omet, estrihe in beton, drobljenec 

za drenaže ter gramoz za ceste; gsm 041/651-196.
Terezija Burja s.p., Ter 69, 3333 Ljubno ob Savinji.

KOLESARSKI CENTER BELI ZAJEC MOZIRJE
edina športna trgovina v Zgornji Savinjski dolini. Tel. št. 05/925-

11-46, e naslov: belizajec.center@gmail.com. 
Janik, Bojan Napotnik s.p., Radegunda 21 a, Mozirje.

STEKLARSTVO M Mozirje
Okvirjanje slik, termopan stekla, namizne plošče, ogledala, var-

nostna stekla, profilna (kopelit) stekla, senčila (žaluzije), prede-
lava starih okenskih kril v termopan izvedbo, izbočena nadzorna 
ogledala (za trgovine, lokale), izbočena cestna ogledala ... gsm 
051/396-269, faks: 03/584-11-49.

Jaka Marolt s.p., Mlinska pot 2a, 3330 Mozirje.

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-

la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poce-
ni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV – POP TV IN 
A KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh sate-
litskih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-
094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in na-
prav na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam bikca sivca, težkega 160 kg; 
tel. 051/256-986 ali 03/839-51-26.
Prodam bikca simentalca, težkega 
130 kg; kupim bikca starega 7 dni; 
gsm 031/855-186.
Prodam telico simentalko, brejo; gsm 
041/881-409.
Prodam ovce z jagenjčki, cena 50 eur; 
gsm 041/616-463.
Kozličke primerne za zakol ugo-
dno prodam; tel. 03/584-61-73 ali 
040/316-213.
Prodam prašiče 30 – 200 kg, možna 
dostava; gsm 031/223-484.
Prodam prašiče odlične mesnate pasme 
za nadaljnjo rejo; gsm 041/619-372.

Prodam čistokrvne zlate prinašalce po 
20. 5.; informacije na gsm 041/824-
668.
Prodam čistokrvne nemške ovčarje, 
brez rodovnika, stare 8 tednov; gsm 
041/454-626.

ŽIVALI – KUPIM
Telico sivko ali čb, staro od 7 dni do 1 
meseca, kupim; gsm 041/239-017.
Kupim krave in telice za zakol; gsm 
031/832-520.
Kupim teden stare bikce, mesni tip; 
gsm 031/676-833

DRUGO – PRODAM
Prodam jajca, domačih prostoživečih 

štajerskih kokoši; gsm 031/792-396.
Prodam kvaliteten krmni krompir; za 
večje količine možna dostava; gsm 
041/238-345.
Prodam bukova drva v paleti; gsm 
040/551-211.
Prodam pomivalno korito, dimen-
zije 980 x 510, cena 150 eur; gsm 
041/594-004.
Prodam zidan štedilnik, z vso pripa-
dajočo opremo, l. izdelave 1913; gsm 
041/318-644.
Prodam dimnik schiedl, fi 16, 10 m, v 
kompletu; gsm 041/793-511.
Poceni prodam gorilec z oljno pečjo, 
malo rabljeno; gsm 031/742-966.
Prodam cca 150 kom novih strešnikov 
bramac klasik; gsm 031/227-026.
Prodam preklje za fižol; tel. 583-24-60.
Prodam traktor zetor 62-11, l. 1991, 
vreden ogleda; gsm 041/324-414.

DRUGO – KUPIM
Kupim seno; prodam sedlo za poni ko-
nja; gsm 041/685-402.

VOZILA – PRODAM
Prodam motor čoper honda (VT 750 
C2) shadov, reg. do 6.4.2013; gsm 
041/793-511.
Prodam moped tomos apn 6, alpino, l. 
2000, ohranjen, možna tudi registraci-
ja; gsm 041/573-983.

DELO – IŠČEM
Nujno iščem delo, lahko tudi delo na 
domu (sestavljanje, pakiranje...); gsm 
041/880-057.

NEPREMIČNINE
Prodam trisobno stanovanje v Gor-
njem Gradu, Novo naselje 2; gsm 
041/444-769.
Prodam 2,5 sobno stanovanje v Mozir-
ju; gsm 041/793-703, po 14. uri.
Prodam prostore za stanovanje nad 
novo pošto v Gornjem Gradu, Attem-
sov trg 9; gsm 041 /653-259.
Oddam hišico v Termah Čatež (za cca 
6 oseb); gsm 070/813-812.
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LJUBIJA

Bavc junior padel pod 
križem

Matevž Usar, Bavc ml., je težki križ nosil, pomagal mu ni nihče, razen piti. 
(Foto: Jože Miklavc)

V soboto se bo lahkomiselno 
življenje Matevža Usarja iz Lju-
bije končalo s poroko na Gomil-
skem, kjer je našel svojo izbran-
ko Marjetko Rak, skupaj pa sta že 
pridelala prvega potomca. Da bi 
se Matevž še pravi čas zavedel, 
v kaj rine, so mu manj in bolj iz-
kušeni sokrajani, ljubijski fantje, 
oprtali težak križ iz lesa, ki ga je 

nosil in z njim »vbogajme« prosil. 
Živo mitnico je postavil čez sveže 
»pošudrano« asfaltno cesto Lju-
bija-Bele Vode in nastavil klobuk. 
Vse »nafehtano« in še petkrat več 
so nato družno zapili kar na do-
mačem dvorišču pri Bavcu. No, 
naj bo poroka v treznem stanju, 
pa še veliko otrok!

Jože Miklavc

LJUBIJA

Podjetni vrtec

Mini prodajalna brezalkoholnih pijač v Ljubiji (Foto: Jože Miklavc)

Ondan so v Ljubiji ob cesti v Ko-
lovrat presenetili najmlajši »podje-
tniki«. Ob cesto so si postavili stoj-
nice, odprli »pušn šank« in pričeli 
prodajati brezalkoholne pijače. Za 
dostopno ceno so ponujali različ-
ne ekološke napitke iz doma pride-
lanih in v gozdu nabranih sadežev. 
Vozniki in mimoidoči so se usta-

vljali, naročili pijačo ali dve ter z do-
bro napitnino poplačali ceho. Ljubi-
ja je tako postala znana po že tretji 
točilnici za sosede in znance z zna-
tno nižjimi cenami, kot so v ostalih 
mozirskih oštarijah. Ob vsesplo-
šnem valjarju podražitev bo to nuj-
no tudi drugod.

Jože Miklavc
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